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1. BÖLÜM 

MECLĠS GÜNDEMĠ 
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 I. BAġKAN TARAFINDAN MECLĠSĠN AÇILIġI 

 II. ĠÇĠġLERĠ BAKANLIĞI GENELGESĠ DOĞRULTUSUNDA YAPILAN YURT DIġI 

GÖREVLENDĠRMELERE ĠLĠġKĠN BĠLGĠLENDĠRME 

 

 1. ĠçiĢleri Bakanlığı Mahalli Ġdareler Genel Müdürlüğünün 20/06/2005 tarihli ve 2005/62 sayılı Genelgesinin 

7. maddesinde “YurtdıĢı görevlendirmeler ve temaslar hakkında belediye meclisine ilk toplantıda bilgi 

verilecektir.” denilmektedir. Almanya‟nın Berlin Ģehrinde Berlin Duvarının yıkılıĢının 30. yıldönümünde 

açılıĢ konuĢması yapmak üzere Ġzmir BüyükĢehir Belediye BaĢkanlığını temsilen BüyükĢehir Belediye 

Meclis Üyesi Burhan Suat ÇAĞLAYAN 07-11 Kasım 2019 tarihleri arasında katılmıĢ olup, ulaĢım (hava 

yolu ile) giderleri ve konaklama giderleri ICD Kültürel Diplomasi Akademisi tarafından, Ģehir içi ulaĢım 

giderleri, günlük harcırah ve söz konusu seyahat ile ilgili yapılan olan giderleri (pasaport harcı, yurtdıĢı çıkıĢ 

harcı, alan harcı vb.) ise Özel Kalem Müdürlüğü Bütçesinin 03.3.3.1 YurtdıĢı Geçici Görev Yolluğu 

Kaleminden karĢılanmıĢtır. Sayın Meclisimizin bilgilerine arz ederim. Mustafa ÖZUSLU Ġzmir BüyükĢehir 

Belediye BaĢkanı Vekili. (Özel Kalem Müd.E.270082) 

 

 2. ĠçiĢleri Bakanlığı Mahalli Ġdareler Genel Müdürlüğünün 20/06/2005 tarihli ve 2005/62 sayılı Genelgesinin 

7. maddesinde “YurtdıĢı görevlendirmeler ve temaslar hakkında belediye meclisine ilk toplantıda bilgi 

verilecektir.” denilmektedir. Ġtalya‟nın Palermo Ģehrinde düzenlenen Avrupa‟nın demokratik dönüĢümü için 

vizyon ve strateji oluĢturmayı hedefleyen, Avrupa çapında ve ötesindeki politikacıları, aydınları ve 

aktivistleri bir araya getirmeyi planlayan “Europe For The Many Konferansı”na ulaĢım (hava yolu ile) ve 

konaklama masrafları karĢılanmak üzere davet edilen Ġzmir BüyükĢehir Belediye BaĢkanı Mustafa Tunç 

SOYER 7-8-9 Kasım 2019 tarihlerinde söz konusu konferansa katılmıĢ olup, yapılan seyahate ait Ģehir içi 

ulaĢım giderleri, günlük harcırah ve seyahatle ilgili yapılan (pasaport harcı, yurtdıĢı çıkıĢ harcı, alan vergisi 

vb.) tüm yasal giderleri ise Özel Kalem Müdürlüğü Bütçesinin 03.3.3.1 YurtdıĢı Geçici Görev Yolluğu 

Harcama Kaleminden karĢılanmıĢtır. Sayın Meclisimizin bilgilerine arz ederim. Mustafa ÖZUSLU Ġzmir 

BüyükĢehir Belediye BaĢkanı Vekili. (Özel Kalem Müd.E.270083) 

 

 3. ĠçiĢleri Bakanlığı Mahalli Ġdareler Genel Müdürlüğünün 20/06/2005 tarihli ve 2005/62 sayılı Genelgesinin 

7. maddesinde “YurtdıĢı görevlendirmeler ve temaslar hakkında belediye meclisine ilk toplantıda bilgi 

verilecektir.” denilmektedir. Üyesi olduğumuz (UCLG) BirleĢmiĢ Kentler ve Yerel Yönetimler Dünya 

TeĢkilatının Güney Afrika Durban kentinde 11-15 Kasım 2019 tarihleri arasında yapılacak olan kongresi 

öncesinde Ġzmir BüyükĢehir Belediye BaĢkanı Mustafa Tunç SOYER'in baĢkanlık divanı üye seçimine 

katılabilmesi için, kongre öncesinde seçim süreci ve kongre hazırlıkları hakkında (UCLG) BirleĢmiĢ Kentler 

ve Yerel Yönetimler Dünya TeĢkilatı Sekreteryası ile ikili görüĢmeler yapan BüyükĢehir Belediyesi BaĢkan 

DanıĢmanı Onur Kadir ERYÜCE, Ġspanya‟nın Barselona kentinde 30-31 Ekim 2019 tarihlerinde düzenlenen 

toplantılara katılmıĢ olup, söz konusu seyahatte yapılan ulaĢım (hava yolu ile) giderleri, Ģehir içi ulaĢım 

giderleri, konaklama giderleri, günlük harcırah ve seyahatle ilgili yapılan (pasaport harcı, yurt dıĢı çıkıĢ 

harcı, alan vergisi vb.) tüm yasal giderleri Özel Kalem Müdürlüğü Bütçesinin 03.3.3.1 YurtdıĢı Geçici Görev 

Yolluğu Harcama Kaleminden karĢılanmıĢtır. Sayın Meclisimizin bilgilerine arz ederim. Mustafa Tunç 

SOYER Ġzmir BüyükĢehir Belediye BaĢkanı. (Özel Kalem Müd.E.270430) 
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III. BAġKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN ÖNERGELERĠN GÖRÜġÜLMESĠ 

 1. Avrupa Birliği'nin HORIZON 2020 çağrısı kapsamında katılım sağlamıĢ olduğumuz "RURITAGE 

Kültürel Miras Esaslı Sistematik Stratejiler Yoluyla Kırsal Yenileme Projesi"ne iliĢkin Ġtalya'nın Bolonya 

kentinde, proje kapsamında "Uygulayıcı ġehirler" olarak yer alan proje partnerlerinin ilgili personelleri ile 

yapılacak görüĢmelere Belediyemiz adına katılım sağlaması amacıyla 25/11/2019-29/11/2019 tarihleri 

arasında, Ġmar ve ġehircilik Dairesi BaĢkanlığı, Nazım Plan ġube Müdürlüğü Personelleri ġehir Plancısı 

Duygu TÜRKMEN ve ġehir Plancısı Demet Burçin GEZGĠN ile Uygulama Ġmar Planlama ġube Müdürü 

Sevil MĠSĠSOĞLU'nun görevlendirilmeleri ve anılan tarihler arasında görevli/izinli sayılmaları, 

görevlendirilen Duygu TÜRKMEN ve Demet Burçin GEZGĠN'in konaklama ve uçakla gidiĢ-dönüĢ 

giderlerinin, günlük harcırahların, kent içi ve kentler arası ulaĢım giderlerinin, iaĢe, müze giriĢ ücretlerinin 

ve diğer tüm yasal giderlerinin "RURITAGE- Kültürel Miras Esaslı Sistematik Stratejiler Yoluyla Kırsal 

Yenilenme" hesap adıyla T.C. Vakıflar Bankası T.A.O. Ġzmir Ticari ġubesi TR510001500158048016933107 

IBAN no‟lu Euro hesabından karĢılanması ve kiĢi baĢına 15.000-TL bütçe dıĢı avans verilmesi; 

görevlendirilen Sevil MĠSĠSOĞLU'nun konaklama ve uçakla gidiĢ-dönüĢ giderlerinin, günlük harcırahların, 

kent içi ve kentler arası ulaĢım giderlerinin, iaĢe, müze giriĢ ücretlerinin ve diğer tüm yasal giderlerinin 

Uygulama Ġmar Planlama ġube Müdürlüğünün 3.3.1 no'lu YurtdıĢı Geçici Görev Yolluğu kodundan 

karĢılanması ve 15.000-TL bütçe dıĢı avans verilmesi hususlarının görüĢülmesi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk. 

E.272777) 

 2. “Kırsal Kesimde Gelir Getirici Faaliyetlerin Desteklenmesi” kapsamında, Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi ile 

Köy Koop Ġzmir, Ġzmir Veteriner Hekimleri Odası ve Ziraat Mühendisleri Odası arasında imzalanmak üzere 

hazırlanan ve önerge ekinde yer alan “ĠĢ Birliği Protokolü”nün görüĢülmesi. (Tarımsal 

Hiz.Dai.BĢk.E.255322)  

 

 3. BaĢkanlık Makamının 18/10/2019 tarihli ve E.251512 sayılı Oluru ile Bilgi ĠĢlem Dairesi BaĢkanlığı Bilgi 

ĠĢlem ġube Müdürlüğüne bağlı Görüntülü Ġzleme Sistemleri Servisi tarafından iĢletilen güvenlik kamerası 

sistemleri; UlaĢım Dairesi BaĢkanlığı Ġzmir UlaĢım Merkezi ġube Müdürlüğüne devredilmiĢ, Belediyemiz 

birimlerinde bulunan tüm güvenlik kamera sistemlerinin bakım, onarım ve yeni sistem kurulumları ile 

görüntü kayıtlarının temini ve izleme yetkilerinin verilmesi iĢ ve iĢlemleri Ġzmir UlaĢım Merkezi ġube 

Müdürlüğü tarafından yürütülecek olup; Belediyemiz bünyesinde bulunan hizmet binalarının Kamera 

Güvenlik Sistemlerinin bakım ve onarımlarının 24 ay süreli yapılabilmesi için Meclis Kararının alınması 

hususunun görüĢülmesi. (UlĢ.Dai.BĢk.E.272780) 

 

 4. Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi çalıĢmalarının ve hizmetlerinin tanıtılması, duyurulması ve halkın en iyi 

Ģekilde faydalanmasını amacıyla kullanılmak üzere konumlandırılmıĢ olan Bilgilendirme Ekranlarının yıllık 

periyodik bakım ve onarım hizmeti alımı iĢinin 24 ay süreli yapılabilmesi için Meclis Kararının alınması 

hususunun görüĢülmesi (UlĢ.Dai.BĢk.E.272781) 

 

 5. Harcama birimlerinden gelen talepler doğrultusunda 2019 Mali Yılı bütçesinin bazı tertiplerinde 

ödeneklerin yeterli gelmeyeceği anlaĢılmıĢ olup, 2019 Yılı bütçemizin tertipleri arasında toplam 

55.000.000,00-TL aktarma yapılması hususunun görüĢülmesi. (Mali Hiz.Dai.BĢk.E.271520) 

 

 6. Buca Belediye Meclisinin 01/11/2019 tarihli ve 2019/121 sayılı Kararı ile uygun görülen; Buca Belediyesi 

Kadın ve Aile Hizmetleri Müdürlüğünün ücret tarifesinde yer alan Dar Gelirliler için; Evlenecek olan 

çiftlerin toplam aylık net gelirinin sehven yazılan 1.700,00-TL ibaresinin, 2.600,00-TL olarak düzeltilerek, 

Buca Belediye Meclisinin 02/10/2019 tarih ve 2019/117 sayılı Kararının tashihi hususunun görüĢülmesi. 

(Yazı ĠĢl.ve Kar.Dai.BĢk.E.273501) 

 

 7. Konak Belediye Meclisinin; Konak Belediyesi 2019 Mali Yılı Bütçesine önerge ekinde yer alan listede 

belirtilen tertiplerine toplam 2.069.000,00-TL aktarma yapılmasına yönelik, 05/11/2019 tarihli ve 213/2019 

sayılı Kararının görüĢülmesi. (Yazı ĠĢl.ve Kar.Dai.BĢk.E.269921) 
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 8. Bayındır Belediye Meclisinin; Bayındır ilçesinde mesken ve iĢ yerlerinden alınacak olan Evsel Katı Atık 

Ücretleri ile ilgili hazırlanan ve önerge ekinde yer alan 2020 Mali Yılı Evsel Katı Atık Tarife Cetvelinin 

aynen kabul edilmesi ve 01/01/2020-31/12/2020 tarihleri arasında uygulanması, tarım hayvan su 

abonelikleri ve bahçe suyu aboneliklerinden Evsel Katı Atık Toplama Ücreti olarak 2019 Mali Yılı 

içerisinde alınmayan Evsel Katı Atık Tarife Ücretinin 2020 yılında da alınmamasına yönelik, 17/10/2019 

tarihli ve 2019/223 sayılı Kararının görüĢülmesi. (Yazı ĠĢl. ve Kar.Dai.BĢk.E.272782) 

 

 9. Foça Belediye Meclisinin; Foça Belediyesi 2019 Mali Yılı Bütçe Uygulamaları için, 2019 Mali Yılı 

içerisinde Fen Hizmetleri, Ġmar Hizmetleri, Zabıta Hizmetleri, Basın ve Halkla ĠliĢkiler, ĠĢletmeler ve 

ĠĢtirakler Hizmetleri ile Çevre Koruma Hizmetlerinin (Temizlik ĠĢleri) yılsonuna kadar ihtiyaca yetmeyeceği 

anlaĢıldığından önerge eki listede belirtildiği üzere toplam 8.900.000,00-TL ek bütçe yapılmasına yönelik, 

04/11/2019 tarihli ve 187 sayılı Kararının görüĢülmesi. (Yazı ĠĢl. ve Kar.Dai.BĢk.E.273506) 

  

 10. Gaziemir ilçesi, Atıfbey Mahallesinde, yürürlükteki 1/5000 ölçekli Nazım Ġmar Planında, 1373 ada, 2 

parselde yer alan “Eğitim Tesis Alanı” kullanımının, “Özel Eğitim Alanı” olarak belirlenmesi ve parselin 

doğu cephesinde “Otopark Alanı” düzenlenmesine yönelik, 1/5000 ölçekli Nazım Ġmar Planı DeğiĢiklik 

önerisi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.268964) 

 

 11. Menderes ilçesi, KemalpaĢa Mahallesi, 2112 ada, 1 ve 2 parsellere yönelik hazırlanan, 1/5000 ölçekli 

Nazım Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.269929) 

 

 12. Banliyö ve Raylı Sistem Yatırımları Dairesi BaĢkanlığının talebi doğrultusunda; “Ġzmir HRS 4. AĢama 

Fahrettin Altay - Narlıdere Kaymakamlık Arası Yapım ĠĢi” kapsamında Narlıdere Metrosu güzergâhının 

Ġzmir Ġnciraltı Turizm Merkezi Tevsii Balçova Kaplıcaları kesimi içinde kalan kısmına yönelik hazırlanan, 

1/5000 ölçekli Nazım Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin 2634 sayılı Turizmi TeĢvik Kanunu kapsamında 

iĢlem yapılmak üzere görüĢülmesi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.268951) 

 

 13. Banliyö ve Raylı Sistem Yatırımları Dairesi BaĢkanlığının talebi doğrultusunda; “Ġzmir HRS 4. AĢama 

Fahrettin Altay - Narlıdere Kaymakamlık Arası Yapım ĠĢi” kapsamında Narlıdere Metrosu güzergâhının 

Balçova ilçesi sınırı içinde kalan kesimine (Ġkiztepe - Ġnciraltı Caddesi arası) yönelik hazırlanan, 1/5000 

ölçekli Nazım Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.268954) 

 

 14. Foça ilçesi, Yenibağarası Mahallesi sınırları içerisinde bulunan, mevcut 1/5000 ölçekli Nazım Ġmar 

Planında “Eğitim Alanı” olarak belirlenen 349 ada, 1 parselin “Özel Eğitim Alanı”na dönüĢtürülmesi amacı 

ile taĢınmaz malikinin talebi üzerine ilgili plan müellifince hazırlanan, 1/5000 ölçekli Nazım Ġmar Planı 

DeğiĢikliği önerisi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.268956) 

 

 15. Bergama ilçesi, Karahıdırlı Mahallesi, Köyüstü Mevkii, J18d-24a pafta, 608, 609 ve 627 no‟lu 

parsellerde "Mezarlık Alanı" amacı ile hazırlanan, 1/5000 ve 1/1000 ölçekli Ġmar Planı önerileri Belediye 

Meclisimizin 13/05/2019 tarihli, 05.352 sayılı Kararı ile uygun bulunarak, Ġzmir 2 Numaralı Kültür 

Varlıklarını Koruma Bölge Kuruluna iletilmiĢ olup, söz konusu planlar tashihen uygun görüldüğünden, 

Kurul kararında belirtilen hususlar doğrultusunda yeniden düzenlenen "Mezarlık Alanı" amaçlı hazırlanan, 

1/5000 ve 1/1000 ölçekli Koruma Amaçlı Ġmar Planı önerileri. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.269931) 

 

 16. Tire Belediye Meclisinin 05/09/2019 tarihli ve 224 sayılı Kararı ile uygun görülen; imar planlarında 

“GeliĢme Konut Alanı, Cami, Park, Otopark, TaĢıt ve Yaya Yolları” olarak belirlenmiĢ Duatepe Mahallesi 

587, 588, 802, 803, 804, 806, 807 ve 826 adalar ve civarını kapsayan alanın yeniden düzenlenmesine 

yönelik hazırlanan, 1/5000 ölçekli Nazım Ġmar Planı Revizyonu ve 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı 

Revizyonu önerileri. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.269927) 
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17. Bayındır Belediye Meclisinin 06/09/2019 tarihli, 2019/187 sayılı Kararı ile uygun görülen; Cami 

Mahallesinde, Kentsel Sit Alanı içerisinde kalan, 21 ada, 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7, 8, 9, 10 parsellere iliĢkin Belediye 

BaĢkanlığımızla koordineli olarak hazırlanan, 1/5000 ölçekli Koruma Amaçlı Nazım Ġmar Planı DeğiĢiklik 

önerisi ile 1/1000 ve 1/500 ölçekli Koruma Amaçlı Uygulama Ġmar Planı DeğiĢiklik önerilerinin, 2863 sayılı 

Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu kapsamında iĢlem yapılmak üzere görüĢülmesi. (Ġmar ve 

ġehircilik Dai.BĢk.E.268961) 

 

 18. Karabağlar Belediye Meclisinin 06/08/2019 tarihli ve 79/2019 sayılı Kararı ile uygun görülen; kuzeyde 

Halide Edip Adıvar Caddesi, doğuda YeĢillik Caddesi, güneyde Gaziemir ilçe sınırı, batıda Erdal Yaklav 

Caddesi, Dostluk Bulvarı, 5714/1 Sokak ve Eski Ġzmir Caddesi ile sınırlanan yaklaĢık 500 hektarlık alana 

yönelik, Belediye Meclisimizin 12/10/2018 tarihli, 05.1179 sayılı Kararı ile uygun bulunarak onaylanan 

Karabağlar 4. Etap (Karabağlar-Günaltay Kesimi) 1/5000 ölçekli Nazım Ġmar Planı doğrultusunda 

hazırlanan, 1/1000 ölçekli 4. Etap Karabağlar – Günaltay Mahalleleri ve Civarı Revizyon Ġmar Planı 

önerisinin, 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu kapsamında iĢlem yapılmak üzere 

görüĢülmesi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.269935) 

 

 19. Karabağlar Belediye Meclisinin 02/09/2019 tarihli ve 87/2019 sayılı Kararı ile uygun görülen; Ġzmir 1 

Numaralı Kültür Varlıklarını Koruma Bölge Kurulunun 27/06/2019 tarihli, 9366 sayılı Kararı uyarınca, “1. 

Grup Korunması Gerekli Kültür Varlığı” olarak tescil edilen, Tahsin Yazıcı Mahallesi, 13326 ada, 1 parselde 

kayıtlı taĢınmazın tescil gösteriminin imar planlarına iĢlenmesi ve “Koruma alanı sınırı parsel sınırıdır” 

Ģeklinde plan notu belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢiklik önerisinin, 2863 

sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını Koruma Kanunu kapsamında iĢlem yapılmak üzere görüĢülmesi. (Ġmar ve 

ġehircilik Dai.BĢk.E.268962)  

 

 20. Karabağlar Belediye Meclisinin 06/08/2019 tarihli ve 76/2019 sayılı Kararı ile uygun görülen; Belediye 

Meclisimizin 1/25000 ölçekli Ġzmir BüyükĢehir Bütünü Çevre Düzeni Planı değiĢikliği ve 1/5000 ölçekli 3. 

Etap (Abdi Ġpekçi-Ġhsan Alyanak Kesimi) Nazım Ġmar Planı doğrultusunda; kuzeyde 4240 Sokak, doğuda 

4957 Sokak, güneyde ve batıda 540 hektar Riskli Alan ile sınırı tarif edilen, Abdi Ġpekçi Mahallesi ve Ġhsan 

Alyanak Mahallesinin bir kısmını kapsayan yaklaĢık 30 hektarlık alanda Karabağlar Belediye BaĢkanlığınca 

hazırlanan, 1/1000 ölçekli 3. Etap 3. Alt Bölge Abdi Ġpekçi Mahallesi ve Civarı Uygulama Ġmar Planı 

önerisi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.269933)   

 

 21. Karabağlar Belediye Meclisinin 08/10/2019 tarihli ve 109/2019 sayılı Kararı ile uygun görülen; 

Üçkuyular Mahallesi, 1869 ve 1870 adaların bir kısmını kapsayan alanda, yürürlükteki 1/1000 ölçekli 

Uygulama Ġmar Planında “Belediye Hizmet Alanı (BHA)” (Kapalı Pazar Yeri – Otopark – Sosyal Tesis – 

Çok Amaçlı Salon) kullanımının “Belediye Hizmet Alanı (BHA)” (Kapalı Pazar Yeri – Bölge Otoparkı – 

Sosyal Tesis – Çok Amaçlı Salon) olarak belirlenmesi ve imar adasının kuzeydoğu cephesindeki 10 metrelik 

yapı yaklaĢma mesafesinin 5 metre olarak yeniden düzenlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar 

Planı DeğiĢiklik önerisi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.268963) 

 

 22. Çiğli Belediye Meclisinin 06/08/2019 tarihli ve 05/49 sayılı Kararı ile uygun görülen; Atatürk Mahallesi, 

28K-IVC, 28K-IIID, 27K-IIA, 27K-IB paftalara isabet eden alanda Çevre ve ġehircilik Bakanlığınca 

24/06/2015 tarihinde onaylanan, Jeolojik Jeoteknik Etüt Raporunda “Önlemli Alan 2.1-b” (Önlem 

Alınabilecek Nitelikte Stabilite Sorunlu Alanlar/Heyelan) olarak belirlenen bölgede, söz konusu “Önlemli 

Alan” kararının imar planlarına iĢlenmesine yönelik hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı 

DeğiĢikliği önerisi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.268968) 

 

 23. KemalpaĢa Belediye Meclisinin 02/09/2019 tarihli ve 05/173 sayılı Kararı ile uygun görülen; 

KemalpaĢa, Yukarı, Çiniliköy, Örnekköy, Armutlu, Ören, ve Sütçüler Mahallelerinde yer alan toplam 17 adet 

Trafo Alanı belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerileri. (Ġmar ve 

ġehircilik Dai.BĢk.E.268967) 

 

 24. Aliağa Belediye Meclisinin 03/09/2019 tarihli ve 354 sayılı Kararı ile uygun görülen; YeniĢakran 

Mahallesi sınırları içerisinde yer alan, 23M-IIIC no‟lu paftada “Park” olarak belirlenen alanda, 4 m x 4 m 
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ebatlarında “Regülatör Alanı” ayrılmasına yönelik hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı 

DeğiĢiklik önerisi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.268958)  

 

 25. Menderes Belediye Meclisinin 01/07/2019 tarihli ve 137 sayılı Kararı ile uygun görülen; KemalpaĢa 

Mahallesi 2112 ada 1 ve 2 parsellere iliĢkin Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisi ile yürürlükteki 1/1000 

ölçekli Uygulama Ġmar Planının Plan Notlarının Belediye Hizmet Alanı baĢlıklı 2.3.2. maddesinin 

değiĢtirilmesine yönelik hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı Plan Notu DeğiĢikliği önerisi. 

(Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.269923)  

 

 26. Tire Belediye Meclisinin 02/09/2019 tarihli, 209 sayılı Kararı ile uygun görülen; mevcut 1/1000 ölçekli 

Ġmar Planı Plan Notlarında yer alan, “Tüm ayrık yapı adalarında ikiz yapı; yapılaşma emsali verilmeyen 

meskun bölgelerdeki ayrık (A-3, A-4, A-5) nizamlı yapı adalarında ise cephesi 30 m'yi geçmeyen 3'lü blok 

yapılabilir.” hükmünün “... 3'lü veya cephesi 41 metreyi geçmeyen 4'lü blok yapılabilir.” Ģeklinde yeniden 

düzenlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisi. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.268966) 

 

 27. Banliyö ve Raylı Sistem Yatırımları Dairesi BaĢkanlığının talebi doğrultusunda; “Ġzmir HRS 4. AĢama 

Fahrettin Altay - Narlıdere Kaymakamlık Arası Yapım ĠĢi” kapsamında Narlıdere Metrosu güzergâhının 

Ġzmir Ġnciraltı Turizm Merkezi Tevsii Balçova Kaplıcaları kesimi içinde kalan kısmına yönelik hazırlanan, 

1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisinin 2634 sayılı Turizmi TeĢvik Kanunu kapsamında 

iĢlem yapılmak üzere görüĢülmesi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.268953) 

 

 28. Banliyö ve Raylı Sistem Yatırımları Dairesi BaĢkanlığının talebi doğrultusunda; “Ġzmir HRS 4. AĢama 

Fahrettin Altay - Narlıdere Kaymakamlık Arası Yapım ĠĢi” kapsamında Narlıdere Metrosu güzergâhının 

Balçova ilçesi sınırı içinde kalan kesimine (Ġkiztepe - Ġnciraltı Caddesi arası) yönelik hazırlanan, 1/1000 

ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.268955) 

 

 29. Urla Belediye Meclisinin 06/08/2019 tarihli ve 272 sayılı Kararı ile uygun görülen; 1/1000 ölçekli Mevzi 

Uygulama Ġmar Planı kapsamında Blok Nizam 2 Katlı, TAKS:0,15 KAKS:0,30 YapılaĢma KoĢullu Konut 

Alanı olarak belirlenmiĢ 240 ada, 5 parselin bir kısmının, Ayrık Nizam 2 Katlı, TAKS:0,15 KAKS:0,30 

YapılaĢma KoĢullu Özel Kültürel Tesis Alanı (Müze) ve 7 metrelik Yaya Yolu belirlenmesine yönelik 

hazırlanan, 1/1000 ölçekli Mevzii Uygulama Ġmar DeğiĢikliği önerisi. (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.268952) 

 

 30. Kiraz Belediye Meclisinin 06/09/2019 tarihli 76/9 sayılı Kararı ile uygun görülen; 1/1000 ölçekli 

Uygulama Ġmar Planında E:0.90 YapılaĢma KoĢullu, Toplu Konut Alanı olarak belirlenmiĢ, Ġstiklal 

Mahallesi, 247 ada, 65, 69, 70, 71, 72, 73, 74, 75, 76 ve 77 parsellerin, BitiĢik Nizam 3 Kat, Ayrık Nizam 2 

Kat, BitiĢik Nizam 2 Kat, Ön Bahçe 5 m YapılaĢma KoĢullu Konut Alanı olarak belirlenmesi ve 7 m'lik Yaya 

Yolu ayrılacak Ģekilde yeniden düzenlenmesi talebine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı 

DeğiĢikliği önerisi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.268960) 

 

 31. Bayındır Belediye Meclisinin 06/09/2019 tarihli, 2019/188 sayılı Kararı ile uygun görülen; Kentsel Sit 

Alanı Koruma Amaçlı Uygulama Ġmar Planı, Plan Hükümlerine iliĢkin hazırlanan, 1/1000 ölçekli Koruma 

Amaçlı Uygulama Ġmar Planı Plan Notu DeğiĢiklik önerisinin, 2863 sayılı Kültür ve Tabiat Varlıklarını 

Koruma Kanunu kapsamında iĢlem yapılmak üzere görüĢülmesi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.268969) 

 

 32. Beydağ Belediye Meclisinin 06/09/2019 tarihli, 41 sayılı Kararı ile uygun görülen; yürürlükteki imar 

planında, BitiĢik Nizam 3 Kat YapılaĢma KoĢullu “Belediye Hizmet Alanı” (Belediye Hali) olarak 

belirlenmiĢ olan, Beydağ Mahallesi, 1802, 1803, 1819, 2100, 2498 no‟lu parselleri kapsayan imar adasının, 

Yençok:3 Kat YapılaĢma KoĢullu “Belediye Hizmet Alanı” (Yeraltı Otoparkı, Sebze Pazarı, Düğün Salonu, 

Sosyal Tesisler) olarak belirlenmesine ve imar hatlarının yeniden düzenlenmesine yönelik hazırlanan, 1/1000 

ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği önerisi. (Ġmar ve ġehircilik Dai.BĢk.E.268959) 
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33. Dikili Belediye Meclisinin; Dikili ilçesi genelinde “Yeni Yapılacak Yapılarda Talep Edilmesi Halinde 

Mevcut Çatı Karakterine Uygun Olarak Maksimum %40 Çatı Eğimi ile BeĢik Çatının Uygulanması”na 

yönelik plan notu önerisine iliĢkin, 04/10/2019 tarihli ve 149 sayılı Kararının görüĢülmesi. (Ġmar ve 

ġehircilik Dai.BĢk.E.268957) 

 

 IV. BAġKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN KOMĠSYON RAPORLARININ 

GÖRÜġÜLMESĠ 

 1. Bornova Belediye Meclisinin; Bütçe Kararnamesi ve ekleri ile Gider Bütçesi, Gelir Bütçesi, Ayrıntılı 

Harcama Programı, Finansman Programı ve Tarife Cetvellerinden oluĢan 2020 Mali Yılı Analitik Bütçesine 

yönelik, 08/10/2019 tarihli ve 343 sayılı Kararının oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Plan ve Bütçe 

Komisyonu Raporu. (Yazı ĠĢl. ve Kar.Dai.BĢk.E.263796) 

 2. Konak Belediye Meclisinin; Bütçe Kararnamesi ve ekleri ile Gider Bütçesi, Gelir Bütçesi, Ayrıntılı 

Harcama Programı, Finansman Programı ve Tarife Cetvellerinden oluĢan 2020 Mali Yılı Analitik Bütçesine 

yönelik, 10/10/2019 tarihli ve 187/2019 sayılı Kararının oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Plan ve 

Bütçe Komisyonu Raporu. (Yazı ĠĢl. ve Kar.Dai.BĢk.E.255321) 

 3. Çiğli Belediye Meclisinin; Bütçe Kararnamesi ve ekleri ile Gider Bütçesi, Gelir Bütçesi, Ayrıntılı 

Harcama Programı, Finansman Programı ve Tarife Cetvellerinden oluĢan 2020 Mali Yılı Analitik Bütçesine 

yönelik, 17/10/2019 tarihli ve 05/86 sayılı Kararının değiĢiklikle oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin 

Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu. (Yazı ĠĢl. ve Kar.Dai.BĢk.E.264384) 

 4. KemalpaĢa Belediye Meclisinin; Bütçe Kararnamesi ve ekleri ile Gider Bütçesi, Gelir Bütçesi, Ayrıntılı 

Harcama Programı, Finansman Programı ve Tarife Cetvellerinden oluĢan 2020 Mali Yılı Analitik Bütçesine 

yönelik, 11/10/2019 tarihli ve 05/204 sayılı Kararının oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Plan ve 

Bütçe Komisyonu Raporu. (Yazı ĠĢl. ve Kar. Dai. BĢk.E.263818) 

 5. Balçova Belediye Meclisinin; Bütçe Kararnamesi ve ekleri ile Gider Bütçesi, Gelir Bütçesi, Ayrıntılı 

Harcama Programı, Finansman Programı ve Tarife Cetvellerinden oluĢan 2020 Mali Yılı Analitik Bütçesine 

yönelik, 10/10/2019 tarihli ve 77 sayılı Kararının oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Plan ve Bütçe 

Komisyonu Raporu. (Yazı ĠĢl. ve Kar.Dai.BĢk.E.258260) 

 6. Narlıdere Belediye Meclisinin; Bütçe Kararnamesi ve ekleri ile Gider Bütçesi, Gelir Bütçesi, Ayrıntılı 

Harcama Programı, Finansman Programı ve Tarife Cetvellerinden oluĢan 2020 Mali Yılı Analitik Bütçesine 

yönelik, 08/10/2019 tarihli ve 2019/83 sayılı Kararının oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Plan ve 

Bütçe Komisyonu Raporu. (Yazı ĠĢl. ve Kar. Dai. BĢk.E.263812) 

 7. Ġzmir Ġl Jandarma Komutanlığı emrinde emniyet hizmetlerinde görev yapmakta olan personellerin Ġzmir 

BüyükĢehir Belediyesine ait toplu taĢıma araçlarından ücretsiz olarak yararlanmalarına yönelik Yazılı 

Önergeye konu hususun; “Çevre ve Şehircilik Bakanlığına yazılan yazı cevabı gelmediğinden karar 

oluşturulamamış olup, konu hakkında Meclis Toplantısına kadar rapor hazırlanması zorunluluğu dikkate 

alınarak Meclise sunulması”nın oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Plan ve Bütçe - Hukuk - UlaĢım 

Komisyonları Raporu. (Buca Belediye BaĢkanı Erhan KILIÇ E.135779) 

8. Ülkemizi en iyi Ģekilde temsil eden olimpik hazırlık merkezimizdeki Milli Sporcularımızın daha rahat 

çalıĢmalarını sağlamak, moral ve motivasyonlarını arttırmak amacıyla Milli Sporcularımızın ESHOT 

ulaĢımlarının ücretsiz yapılmasına yönelik Yazılı Önergeye konu hususun; “Belediyemiz Spor Dairesi 

Başkanlığı tarafından belirlenecek kontör doğrultusunda önergede yer alan listede belirtilen kişilere 

(sporcularımıza), ESHOT Genel Müdürlüğünce kart verilmesi koşuluyla uygulanması” Ģeklindeki görüĢ 

doğrultusunda oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Plan ve Bütçe – Hukuk – UlaĢım – Eğitim, Kültür, 

Gençlik ve Spor Komisyonları Raporu. (AK Parti Grubu Mensubu Meclis Üyesi Dilek YILDIZ. E.135370)   
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9. ġanlıurfa ili, Akçakale Belediye BaĢkanlığının talebi doğrultusunda, Türk Silahlı Kuvvetleri tarafından 

yürütülmekte olan BarıĢ Pınarı Harekâtı kapsamında; Akçakale‟de yaĢayan çocuk ve muhtaç 

vatandaĢlarımıza destek olmak amacıyla ayni yardım (gıda ve kıyafet) yapılması ve söz konusu 

yardımların Belediyemiz Sosyal Hizmetler Dairesi BaĢkanlığına bağlı Sosyal Yardımlar ġube Müdürlüğü 

tarafından karĢılanması hususunun, söz konusu yardımların Raporda yer alan listede belirtildiği şekilde 

uygulanmasının oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu. (Sosyal 

Hizmetler Dai.BĢk.E.269937) 

 

10. Önergede isimleri yer alan ve 2020 Tokyo Olimpiyat Oyunlarına katılmaya hak kazanan 4 Milli 

Sporcumuza toplamda 4 adet Ata Altın karĢılığı olan Türk Lirasının ödül olarak verilmesi ve söz konusu 

ödüllerin Gençlik ve Spor ġube Müdürlüğünün ilgili bütçesinden karĢılanmasının; “Birinci olanlara 4 adet 

Ata Altın karşılığı olan Türk Lirası, İkincilere 3 adet Ata Altın karşılığı olan Türk Lirası, Ferhat 

ARICAN’a da 2 adet Ata Altın karşılığı olan Türk Lirası verilmesi” Ģeklindeki görüĢ doğrultusunda 

değiĢiklikle oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Plan ve Bütçe – Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor 

Komisyonları Raporu. (Gençlik ve Spor Dai. BĢk.E.250569) 

 

11. Bergama Belediye Meclisinin; 2019 Mali Yılı Ücret Tarifeler Listesinin 1. bölümünde yer alan Mali 

Hizmetler Müdürlüğü ücret tarifesi baĢlıklı 9. maddenin (a) fıkrasında belirtilen otopark ücretlerinin 

önergede belirtildiği Ģekilde güncellenmesine yönelik, 05/09/2019 tarihli ve 19/101 sayılı Kararının 

oybirliği ile uygun bulunmadığına iliĢkin Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu. (Yazı ĠĢleri ve Kararlar 

Dai.BĢk.E.232250) 

 

12. Bergama Belediye Meclisinin; 2019 Mali Yılı Ücret Tarifeleri Listesinin 1. Bölümünde yer alan Mali 

Hizmetler Müdürlüğü ücret tarifesi baĢlıklı 9. maddenin (b) fıkrasında belirtilen yol güzergahları üzerinde 

bulunan otopark ücretlerinin önergede belirtildiği Ģekilde güncellenmesine yönelik, 05/09/2019 tarihli ve 

19/99 sayılı Kararının oybirliği ile uygun bulunmadığına iliĢkin Plan ve Bütçe – Hukuk Komisyonları 

Raporu. (Yazı ĠĢleri ve Kararlar Dai.BĢk.E.230756)  

 

13. Meclisimizin 13/05/2013 tarihli ve 05.700 sayılı Kararı ile onaylanan Sosyal Projeler Dairesi 

BaĢkanlığı Kadın ÇalıĢmaları ġube Müdürlüğü Yönetmeliğinin 40. maddesi gereğince, Ġzmir BüyükĢehir 

Belediyesi Kadın Sığınmaevi Harçlık Belirleme Komisyonu tarafından imzalanan ve önerge ekinde yer 

alan 2020 yılı Harçlık miktarının, 01 Ocak 2020 baĢlangıç tarihi olarak kabul edilmesinin; “Günlük harçlık 

miktarları kadın için 31.00-TL, ilave kişi için 6.00-TL olarak uygulanması” Ģeklindeki görüĢ 

doğrultusunda oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Plan ve Bütçe – Toplumsal Cinsiyet EĢitliği 

Komisyonları Raporu. (Sosyal Prj.Dai.BĢk.E.243319) 

 

14. Belediyemizce aday olma sürecinin ardından, üyeliğinin kabul edilmesi amacıyla ECF (Avrupa 

Bisikletliler Federasyonu)'ye 2021 tarihine kadar vermiĢ olduğumuz taahhüt kapsamında; söz konusu 

Federasyona üyeliğin kabul edilmesi ve 24 ay boyunca sürecek ortak iĢ birliğinin gerçekleĢtirilmesi 

amacıyla, Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi ile Muğla Sıtkı Koçman Üniversitesi arasında imzalanmak üzere 

hazırlanan ve önerge ekinde yer alan “ĠĢ Birliği Protokolü”nün oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin 

Plan ve Bütçe – Hukuk – Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor Komisyonları Raporu. (UlaĢım 

Dai.BĢk.E.248586)  

15. Mülkiyeti Belediyemize ait Konak ilçesi, Güney Mahallesi, 2601 ada 144 no‟lu ve 1412,00 m² alana 

sahip 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planında ''Lise Alanı'' olarak belirlenen taĢınmazın 2942 sayılı 

KamulaĢtırma Yasasının 30. maddesine göre kamulaĢtırma bedeli karĢılığı Maliye Hazinesi adına devri ve 

kamulaĢtırma bedelinin belirlenmesi konusunda Belediyemizin Encümenine yetki verilmesinin; “İlgili 

arazinin Konak Belediyesinin Kamulaştırma bedeli üzerinden Maliye Hazinesine devredilmesi için 

Encümence gereğinin yapılması” Ģeklindeki görüĢ doğrultusunda oybirliği ile uygun bulunduğuna 

iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık – Plan ve Bütçe – Hukuk Komisyonları Raporu. (Emlak 

Yön.Dai.BĢk.E.267544) 
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16. Konak ilçesi, Gültepe Mahallesi, 7368 ada, 1 no‟lu parselde 3802,16 m² yüz ölçümle kayıtlı taĢınmazın 1688,52 

m² hissesi Konak Belediyesi, 2113,64 m² hissesi Belediyemiz adına kayıtlı bulunmakta olup; söz konusu 

taĢınmazda Trafo Merkezi ve yer altı kablo güzergâhının irtifak haklarının TEDAġ Genel Müdürlüğü adına tesis 

edilmesinin; “İzmir ili, Konak ilçesi, Gültepe Mahallesi, 7368 ada, 1 no’lu parselde 3802,16 m² yüzölçümle kayıtlı 

taşınmazda Trafo Merkezi ve yeraltı kablo güzergahının irtifak haklarının TEDAŞ Genel Müdürlüğü adına tesis 

edilmesi için muvafakat verilmesinin kabulü” Ģeklindeki görüĢ doğrultusunda oybirliği ile uygun bulunduğuna 

iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık – Hukuk – Çevre ve Sağlık Komisyonları Raporu.  (Emlak Yön. Dai.BĢk.E.263839) 

17. Mülkiyeti Belediyemize ait, KemalpaĢa ilçesi, Hamzababa Mahallesinde 106 ada, 22 parseldeki mezarlığın 

içerisindeki türbenin, açılıĢ-kapanıĢ saatlerinin belirlenmesi, temizliğinin yapılması, güvenlik sorununun ortaya 

çıkması halinde kolluk kuvvetleriyle irtibata geçilmesi iĢinin, Hamzababa Kültürünü YaĢatma ve Koruma Derneği 

ile yürütülmesi amacı doğrultusunda, Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi ile Hamzababa Kültürünü YaĢatma ve Koruma 

Derneği arasında imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan "Ortak Hizmet Protokolü"ün oybirliği ile 

uygun bulunduğuna iliĢkin Hukuk – Kültür ve Turizm Komisyonları Raporu.  (Mezarlıklar Dai.BĢk.E.218094) 

18. "Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi Engelsiz Ġzmir Kırmızı Bayrak Komisyonu Yönetmeliği" doğrultusunda 

oluĢturulan Kırmızı Bayrak Komisyonunun 04 Ekim 2019 tarihinde gerçekleĢtirilen toplantısında yapılan denetleme 

ve değerlendirme sonucunda alınan; Menemen Belediyesi Emiralem Engelsiz YaĢam Merkezi Hizmet Binasına 3 

(üç) Yıldızlı Kırmızı Bayrak verilmesinin oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Engelsiz Ġzmir – Toplumsal 

Cinsiyet EĢitliği Komisyonları Raporu. (Sosyal Proj.Dai.BĢk.E.239673) 

19. “Ġzmir HRS 4. AĢama Fahrettin Altay – Narlıdere Kaymakamlık Arası Yapım ĠĢi” projesi kapsamında, 6212 ada 

1 no'lu parsel ile 6217 ada 1 no‟lu parsel arasında kalan Park Alanı üzerinde 15 m x 8 m ebatında DM (Dağıtım 

Merkezi) belirlenmesine yönelik hazırlanan 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliği, Belediye 

Meclisimizin 15/02/2019 tarihli ve 05.164 sayılı Kararı ile uygun görülmüĢ olup, Narlıdere Belediyesince 

06/09/2019 - 05/10/2019 tarihleri arasında askıya çıkarılan, 1/1000 ölçekli Uygulama Ġmar Planı DeğiĢikliğine 

yapılan 6 adet itirazın oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu Raporu. (Ġmar ve 

ġehircilik Dai.BĢk.E.269925) 

20. Bornova Belediye Meclisinin 01/08/2019 tarihli ve 263 sayılı Kararı ile uygun görülen; Kazımdirik 

Mahallesi, Üniversite Caddesi - Sanayi Caddesi arasında yer alan 14197 ada, 1 parsel ile 9 ada, 28 

parselin "Yüksek Öğretim Alanı" olarak belirlenmesine, 14197 ada, 1 parsele Yençok:10 kat, 9 ada, 28 

parsele TAKS:0.60, E:2.00 ve Yençok:10 kat yapılaĢma koĢulu getirilmesine ve plan onama sınırı 

içerisinde kalan alanlara iliĢkin, plan notu belirlenmesine yönelik hazırlanan, 1/1000 ölçekli Uygulama 

Ġmar Planı DeğiĢiklik önerisinin değiĢiklikle oybirliği ile uygun bulunduğuna iliĢkin Ġmar ve 

Bayındırlık – Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor Komisyonları Raporu.  (Ġmar ve ġehircilik 

Dai.BĢk.E.237031) 

V. DĠLEK VE ÖNERĠLER 

VI. TOPLANTIYA KATILAMAYAN MECLĠS ÜYELERĠNĠN MAZERETLERĠNĠN GÖRÜġÜLMESĠ 

VII. ÜÇÜNCÜ BĠRLEġĠMĠN GÜN VE SAATĠNĠN TESPĠTĠ VE KAPANIġ 

 

 

2. BÖLÜM 

2019 YILI KASIM AYI II. BĠRLEġĠMĠ TOPLANTI TUTANAĞI 

 

Gündem No   : 97509404-301.04-11/2                                              Toplantı Tarihi   : 13/11/2019  

Toplantı Yeri  : ĠBB Meclis Salonu                                                   Toplantı Saati     : 18.00 

 

TOPLANTIDA HAZIR OLANLAR: Mustafa ÖZUSLU, Taner KAZANOĞLU, Serkan KALMAZ, 

Ġlhan DAL, Fikret AKTAġ, Bülent SÖZÜPEK, Ceyhan KAYHAN, Mustafa ĠDUĞ, Ġbrahim UlaĢ POLAT, 

Bahar GÜRSUL, Hüseyin ÜNAL, Yahya YILDIZ, Abdül BATUR, Ali Emrah KARAMUSTAFAOĞLU, 

ġamil Sinan AN, Erhan UZUNOĞLU, Cenap BÖRÜHAN, Asker GÜNEġ, Cemil TUGAY, Saadet 

ÇAĞLIN, Birgül SURAL ÜNER, Murat AYDIN, Nilüfer BAKOĞLU AġIK, Serdar SANDAL, Ġsmail 

SARI, YeĢim TEKOĞLU, Gamze Gül ÇAMUR, Ġrfan ÖNAL, Cindi Can POLAT, Selim Utku 

GÜMRÜKÇÜ, Burhan Suat ÇAĞLAYAN, Ali GÜL, Deniz BEKTAġ, Ömer ġENTÜRK, Hasan ÜNAL, 

Ali YILMAZ,  Çağlar  GÜLEZ,   Ġbrahim ÖZKARA,  Necati KIRMAZ,  Ġzel ZENGĠNOBUZ DERĠNSU,  
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Ġlhan ÖZKÖSE, Mehmet ERĠġ, Ufuk AYKOL, Özay KAPTAN, Mustafa GERÇEK, Nazan DÖNMEZ, 

Rıdvan KARAKAYALI, Muharrem BAYRAKTAR, Ali BOR, Sedat SARI, Musa ÖZCAN, Mustafa 

KAYALAR, Fatma EKĠCĠOĞLU, Gürsel RÜZGAR, Erkan ÖZKAN, Halil ÇULHAOĞLU, Fatma 

ÇALKAYA, Mehmet Onur BaĢar ÜÇKAN, ġerif SÜRÜCÜ, Ufuk YÖRÜK, Murat CĠHAN, Seda 

ÖZTÜRE, Ġsmet ORHAN, Bülent KÖKLÜ, Ertan CERTEL, Ali ENGĠN, Onur YĠĞĠT, Dolunay BAYER, 

Ġbrahim Halil KILIÇ, Memet MALTEPE, Ayhan KAYA, Hüsniye YILDIRIM, Hasan KORKMAZ, 

Berkhan PARLAK, Sefer TOPÇU, Aybars YILDIRIM, Fayıka ÖNER, Filiz CERĠTOĞLU SENGEL, 

Nuri CAFEROĞLU, Hasan UYSAL, RaĢit DĠRĠM, Hakan BARÇIN, Özdem Mustafa ĠNCE, Özan 

PARLAR, Nilay KÖKKILINÇ, Kazım ÇAM, Ahmet ĠNANLI, Feridun YILMAZLAR, Refik SÜREN, 

Ruhi SELEK, Ġlkay GĠRGĠN ERDOĞAN, Alpaslan BĠLEN, Raife KARABATAK, Mustafa SOLMAZ, 

Burçin Kevser TOURCHIAN, Ġsa NEZĠR, Fikret MISIRLI, Fırat EROĞLU, Selma KISA, Fatih 

TAġTAN, Hakan YILDIZ, Hıdır ALPTEKĠN, Ahmet Uğur BARAN, Özgür HIZAL, Hüsnü BOZTEPE, 

Özgür Erman ÇAĞLAR, Göksel DĠNÇER, Aydın PEHLĠVAN, Yusuf DEMĠRCĠOĞLU, Ali GÖNEN, 

ġevket HASIRCI, Murat ÖNCEL, Metin YAġAR, Okan BĠLDĠRĠCĠ, Çile ÖZKUL, Orçun ERSEZGĠN, 

AyĢegül ALTUĞ, Eda KILIÇ, AyĢegül DURAN TÜRKER, Ali AYYILDIZ, Mehmet PINAR, Erhan 

ÇALIġKAN, Semih YALIN, Erol ÇOMAK, Ümit CĠNGÖZ, Uğur DEMĠREZEN, Ġsmail EKEROĞLU, 

Ertuğrul AKGÜN, Sema YEġĠLÇĠMEN, Sadık DOĞRUER, Hakan ERTANE, Tarkan Fikret ÇALIK, 

Kemal SEVĠNÇ, Halil AKBULUT, Nezih ÖZUYAR, Salih Atakan DURAN, Salahattin ġAHĠN, Hakan 

ġĠMġEK, Turgut PINAR, Alpaslan KOPARAL, Osman MERT 

 

TOPLANTIYA KATILAMAYANLAR: Mustafa Tunç SOYER, Erhan KILIÇ, Muhittin SELVĠTOPU, 

Mustafa ġafak BARAN, Mehmet Atilla BAYSAK, Sabahattin UÇAR, Ali Rıza KÖÇER, Ramazan Ġsmail 

UYGUR, Özkan YILDIZ, Sıla Ġlgi AKKAġ, Sultan ĠPEKLĠ, Serdar AKSOY, Halil ARDA, Mehmet 

TÜRKMEN, Oğuzhan ÖZġAHĠN, Ġbrahim Burak OĞUZ, Haydar GÜLTEKĠN, Adil KIRGÖZ, Ġsmail 

YETĠġKĠN, Muammer Ekrem ORAN, ġükrü SÜREROĞLU, Fatih GÜRBÜZ, Mustafa Alper GÜLDALI, 

Dilek YILDIZ, Galip ATAR, Hakan KOġTU, AĢkın UYAR, Mümin BAYRAM, BarıĢ BÜKÜLMEZ, 

Saliha ÖZÇINAR, Ġlhan AVCI, Halil Doğukan EROĞLU, Nafiz KÜKLER, Cüneyt UMUTLU, Serkan 

ACAR. 

 

I. BAġKAN TARAFINDAN MECLĠSĠN AÇILIġI 

MECLĠS BAġKANI: Değerli Meclis Üyeleri, Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi 2019 yılı Kasım Ayı 2. 

BirleĢimini açıyorum. Meclis yeterli çoğunluğumuz vardır. Bugün Meclisi ben yöneteceğim Değerli 

ArkadaĢlar. Birlikte iyi bir Meclis olmasını temenni ediyorum, güzel bir Meclis olmasını temenni 

ediyorum, ahenkli bir Meclis olmasını temenni ediyorum. Biliyorsunuz BaĢkanımız Sayın Tunç SOYER, 

Ģu anda Johannesburg‟ta BirleĢmiĢ Belediyeler Birliği ve Yerel Yönetimler Zirvesi içinde, yani bir 

anlamda Dünya Belediyeler Birliği diyebileceğimiz kuruluĢun toplantısında bulunmaktadır. Öncelikle 

Sayın BaĢkanımızdan sevindirici bir haberimiz var; Kültür Zirvesinin, yani bu büyük Dünya Belediyeler 

Birliğinin içinde ve onun yapmıĢ olduğu Kültür Zirvesinin Ġzmir‟de yapılmasını Sayın BaĢkanımız ilgili 

Genel Kurula kabul ettirmiĢ, öncelikle bunu sizinle paylaĢmak istedim.  Kendisine bu çabalarından dolayı 

teĢekkür ediyoruz. Bu da Ġzmir‟imizin tanıtımı açısından son derece önemli bir faaliyet olacaktır 

önümüzdeki aylarda ve yıllarda. Ayrıca Saymanlık ve Yönetim Kurulu Üyeliği için adaydı BaĢkanımız. 

Bu da Cuma günü yapılacak oylamada belli olacakmıĢ. ĠnĢallah buraya döndüğünde, bu Dünya 

Belediyeler Birliğinde hem Yönetim Kurul Üyeliği, içinde sanıyorum, o görev içinde bir de Saymanlık 

görevini almıĢ olarak dönecek. Bana gelen bilgiler bu doğrultuda. Kendisi geldiğinde detayları zaten 

bizlere anlatır. Sanıyorum geçen ayki Mecliste Sayın Fikret MISIRLI‟nın bir Soru Önergesi vardı. Fikret 

Bey buradalar mı? O Önergeye verilen bir yanıt elimde. Size bunu vermek istiyorum. ġunu, Sayın Meclis 

Üyeme iletebilir misiniz? Fikret Bey‟e lütfen. Evet, teĢekkür ediyoruz. Değerli ArkadaĢlar, 

Gündemimizin ikinci maddesine geçiyorum.  

 

II. ĠÇĠġLERĠ BAKANLIĞI GENELGESĠ DOĞRULTUSUNDA YAPILAN YURT DIġI 

GÖREVLENDĠRMELERE ĠLĠġKĠN BĠLGĠLENDĠRME 

MECLĠS BAġKANI: ĠçiĢleri Bakanlığı Genelgesi Doğrultusunda Yapılan Yurt DıĢı Görevlendirmelere 

ĠliĢkin Bilgilendirmeler bölümündeyiz. Bunları okuyacağız ve Meclisimiz bu konularda bilgilenmiĢ 

olacaklar. Sayın Kâtiplerden okumalarını rica ederim. Buyurun efendim.  
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DĠVAN KÂTĠBĠ: ĠçiĢleri Bakanlığı Mahalli Ġdareler Genel Müdürlüğünün 20/06/2005 tarihli ve 

2005/62 sayılı Genelgesinin 7. maddesinde “YurtdıĢı görevlendirmeler ve temaslar hakkında 

belediye meclisine ilk toplantıda bilgi verilecektir.” denilmektedir. Almanya’nın Berlin Ģehrinde 

Berlin Duvarının yıkılıĢının 30. yıldönümünde açılıĢ konuĢması yapmak üzere Ġzmir BüyükĢehir 

Belediye BaĢkanlığını temsilen BüyükĢehir Belediye Meclis Üyesi Burhan Suat ÇAĞLAYAN 07-11 

Kasım 2019 tarihleri arasında katılmıĢ olup, ulaĢım (hava yolu ile) giderleri ve konaklama giderleri 

ICD Kültürel Diplomasi Akademisi tarafından, Ģehir içi ulaĢım giderleri, günlük harcırah ve söz 

konusu seyahat ile ilgili yapılan olan giderleri (pasaport harcı, yurtdıĢı çıkıĢ harcı, alan harcı vb.) 

ise Özel Kalem Müdürlüğü Bütçesinin 03.3.3.1 YurtdıĢı Geçici Görev Yolluğu Kaleminden 

karĢılanmıĢtır. Sayın Meclisimizin bilgilerine arz ederim. Mustafa ÖZUSLU Ġzmir BüyükĢehir 

Belediye BaĢkanı Vekili. (Özel Kalem Müd.E.270082) 

MECLĠS BAġKANI: Evet, 2. maddeyi arkadaĢımız okur mu acaba? 

BURHAN SUAT ÇAĞLAYAN: Sayın BaĢkan, ben kısa bir bilgi verebilir miyim bu konu hakkında? 

Çünkü sonra söz almak doğru değil hazır sırası gelmiĢken onun için çok kısa…  

MECLĠS BAġKANI: Buyurun, buyurun Sayın Bakanım.   

BURHAN SUAT ÇAĞLAYAN: Evet, Berlin‟de Berlin Duvarı‟nın yıkılıĢı dolayısıyla davet edilmiĢti 

Sayın BaĢkanımız, bana görev verdiler. Orada iki tür etkinlik vardı, birisi;  Berlin Duvarı‟nın yıkılıĢının 

dünyadaki anlamı neydi? Ona da çok üst düzey katılımlar oldu. Slovenya CumhurbaĢkanı, Romanya 

CumhurbaĢkanı falan konuĢmalar yaptılar. Burada bizim de belediyemizi temsilen ben de bir… Tanınan, 

zaten planlı bir Ģeydi, konuĢma düzeni, yarımĢar saatlik zaman veriliyordu. Ben de bir yarım saat için 

düĢüncelerimizi, yarım saat sürmedi, yirmi, yirmi beĢ dakika sürdü, düĢüncelerimizi anlattım. Tabii Berlin 

Duvarı‟nın yıkılıĢının anlamını anlatmakla birlikte Berlin Duvarı‟nın yıkıldıktan sonra kafalardaki, 

özellikle geliĢmiĢ ülkelerin kafalarındaki duvarların yıkılmadığını özellikle belirttim. Sonra da ben çocuk 

doktoru olarak, çocuklara neler yapıldığını, geliĢmiĢ ülkelerin politikaları yüzünden çocukların iĢte 

burada denizlerde boğulduğunu, öbür tarafta binlerce, milyonlarca çocuğun açlığa mahkûm olduğunu 

falan gibi konuların altını çizdim. Sanıyorum bu son kısım, yani çocuk doktoru gözüyle bu olayları 

anlatmak etkili oldu sanıyorum. Ġkinci bölümü belki bu görevimin biraz dıĢındaydı ama orada bizim 

biliyorsunuz Berlin‟de, bilmeyen arkadaĢlarım için söylüyorum Sayın BaĢkan‟ım, Berlin‟deki Berlin 

eyaletinin Sağlık Bakanı bir Türk,  Dilek Hanım, Dilek YAZICIOĞLU. Daha önce bizi ziyarete gelmiĢti, 

buradan tanıĢıklığımız orada dostluğumuzun sürmesine ve üst düzeyde bu Berlin Duvarı‟nın yıkılıĢındaki 

törene, devlet törenine katılma Ģansı verdi bana. Orada en yüksek düzeyde Almanya CumhurbaĢkanı ve 

yanında BaĢbakan MERKEL hepsi vardı ve sanıyorum çok az yabancıdan veya hiç olmayan yabancıdan 

biri bendim. O töreni de izleme Ģansına sahip oldum. Belediye BaĢkanları özellikle Sayın BaĢkanımıza 

selamını, buradan oraya, oradan buraya getirdim. Ve MERKEL‟e de dedim ki: „„Bak, Mustafa Bey 

BaĢkanlık yapacak bir Ģey diyor musun?” dedim, “BaĢarılar diliyorum” dedi. Saygılar sunuyorum. 

MECLĠS BAġKANI: Evet, bu güzel bilgilendirme için çok teĢekkür ediyorum Sayın Bakanıma. Evet, 

ikinci maddeye geçebiliriz.  

DĠVAN KÂTĠBĠ: ĠçiĢleri Bakanlığı Mahalli Ġdareler Genel Müdürlüğünün 20/06/2005 tarihli ve 

2005/62 sayılı Genelgesinin 7. maddesinde “YurtdıĢı görevlendirmeler ve temaslar hakkında 

belediye meclisine ilk toplantıda bilgi verilecektir.” denilmektedir. Ġtalya’nın Palermo Ģehrinde 

düzenlenen Avrupa’nın demokratik dönüĢümü için vizyon ve strateji oluĢturmayı hedefleyen, 

Avrupa çapında ve ötesindeki politikacıları, aydınları ve aktivistleri bir araya getirmeyi planlayan 

“Europe For The Many Konferansı”na ulaĢım (hava yolu ile) ve konaklama masrafları 

karĢılanmak üzere davet edilen Ġzmir BüyükĢehir Belediye BaĢkanı Mustafa Tunç SOYER 7-8-9 

Kasım 2019 tarihlerinde söz konusu konferansa katılmıĢ olup, yapılan seyahate ait Ģehir içi ulaĢım 

giderleri, günlük harcırah ve seyahatle ilgili yapılan (pasaport harcı, yurtdıĢı çıkıĢ harcı, alan 

vergisi vb.) tüm yasal giderleri ise Özel Kalem Müdürlüğü Bütçesinin 03.3.3.1 YurtdıĢı Geçici 

Görev Yolluğu Harcama Kaleminden karĢılanmıĢtır. Sayın Meclisimizin bilgilerine arz ederim. 

Mustafa ÖZUSLU Ġzmir BüyükĢehir Belediye BaĢkanı Vekili. (Özel Kalem Müd.E.270083) 

MECLĠS BAġKANI: Evet, 3. Maddeyi okuyabilir miyiz? 

DĠVAN KÂTĠBĠ: ĠçiĢleri Bakanlığı Mahalli Ġdareler Genel Müdürlüğünün 20/06/2005 tarihli ve 

2005/62 sayılı Genelgesinin 7. maddesinde “YurtdıĢı görevlendirmeler ve temaslar hakkında 

belediye meclisine ilk toplantıda bilgi verilecektir.” denilmektedir. Üyesi olduğumuz (UCLG) 

BirleĢmiĢ Kentler ve Yerel Yönetimler Dünya TeĢkilatının Güney Afrika Durban kentinde 11-15 
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Kasım 2019 tarihleri arasında yapılacak olan kongresi öncesinde Ġzmir BüyükĢehir Belediye 

BaĢkanı Mustafa Tunç SOYER'in baĢkanlık divanı üye seçimine katılabilmesi için, kongre 

öncesinde seçim süreci ve kongre hazırlıkları hakkında (UCLG) BirleĢmiĢ Kentler ve Yerel 

Yönetimler Dünya TeĢkilatı Sekreteryası ile ikili görüĢmeler yapan BüyükĢehir Belediyesi BaĢkan 

DanıĢmanı Onur Kadir ERYÜCE, Ġspanya’nın Barselona kentinde 30-31 Ekim 2019 tarihlerinde 

düzenlenen toplantılara katılmıĢ olup, söz konusu seyahatte yapılan ulaĢım (hava yolu ile) giderleri, 

Ģehir içi ulaĢım giderleri, konaklama giderleri, günlük harcırah ve seyahatle ilgili yapılan (pasaport 

harcı, yurt dıĢı çıkıĢ harcı, alan vergisi vb.) tüm yasal giderleri Özel Kalem Müdürlüğü Bütçesinin 

03.3.3.1 YurtdıĢı Geçici Görev Yolluğu Harcama Kaleminden karĢılanmıĢtır. Sayın Meclisimizin 

bilgilerine arz ederim. Mustafa Tunç SOYER Ġzmir BüyükĢehir Belediye BaĢkanı. (Özel Kalem 

Müd.E.270430) 

MECLĠS BAġKANI: Evet, bu bilgilendirme için de teĢekkür ediyorum.  

 

III. BAġKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN ÖNERGELERĠN GÖRÜġÜLMESĠ 

MECLĠS BAġKANI: Değerli Meclis Üyeleri, BaĢkanlık Makamınca Gündeme Eklenen Önergelerin 

GörüĢülmesi bölümüne geçiyorum. Burada Önergelerin madde baĢlıkları Ģeklinde görüĢülmesini 

oylarınıza sunmadan önce Sayın Grup BaĢkan Vekillerinin ve Sözcülerin görüĢlerini almak istiyorum.  

NĠLAY KÖKKILINÇ: Madde baĢlıkları Ģeklinde oylansın efendim.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın TAġTAN? Sayın SEVĠNÇ? Sayın ġAHĠN? Evet, Önergelerin madde 

baĢlıkları Ģeklinde görüĢülmesini ve oylanmasını oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, kabul etmeyenler? 

Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. 1. madde? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Doğrudan oylansın.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın TAġTAN? 

FATĠH TAġTAN: Oylansın.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın SEVĠNÇ? Sayın ġAHĠN? 1. maddenin doğrudan oylanmasını oylarınıza 

sunuyorum; kabul edenler, kabul etmeyenler? Doğrudan oylanması kabul edilmiĢtir. Madde 2? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Tarım ve Orman – Hukuk Komisyonu uygundur.  

MECLĠS BAġKANI: Efendim? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Tarım ve Orman – Hukuk Komisyonu uygundur.  

MECLĠS BAġKANI: 2. maddenin Tarım ve Orman – Hukuk Komisyonu için Sayın Nilay Hanım‟ın 

önerisi vardı. Sayın TAġTAN? Sayın SEVĠNÇ? Sayın ġAHĠN?  

FATĠH TAġTAN: Uygun.  

MECLĠS BAġKANI: 2. maddenin Tarım ve Orman – Hukuk Komisyonlarına gönderilmesini oylarınıza 

sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. Madde 3? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Sayın BaĢkan‟ım, 3, 4, 5, 6 ve 7. maddelerin Plan ve Bütçe Komisyonuna 

gönderilmesi uygundur.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın KÖKKILINÇ dedi ki; “3, 4, 5, 6 ve 7‟nin Plan ve Bütçe Komisyonuna 

gönderilmesi uygundur.” dedi. Sayın TAġTAN? 

FATĠH TAġTAN: Bir saniye. Uygundur Sayın BaĢkan.  

MECLĠS BAġKANI: Uygundur.  Sayın SEVĠNÇ? Sayın ġAHĠN? 3, 4, 5, 6 ve 7. maddelerin Plan ve 

Bütçe Komisyonuna gönderilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul 

edilmiĢtir. 
MECLĠS BAġKANI: Madde 8, Sayın KÖKKILINÇ? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Plan ve Bütçe – Çevre ve Sağlık Komisyonları uygundur.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın TAġTAN?  

FATĠH TAġTAN: Tüketiciyi de dâhil edelim Sayın BaĢkan.   

MECLĠS BAġKANI: Nasıl efendim?  

FATĠH TAġTAN: Tüketiciyi de dâhil edelim.  

MECLĠS BAġKANI: Tüketiciyi Koruma Komisyonunu da… 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Uygundur.  

MECLĠS BAġKANI: Uygundur. Plan ve Bütçe – Çevre ve Sağlık – Tüketiciyi Koruma Komisyonları 

doğru mu efendim? 

FATĠH TAġTAN: Doğru.  
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MECLĠS BAġKANI: Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? 8. maddenin Plan ve Bütçe – Çevre ve Sağlık – 

Tüketiciyi Koruma Komisyonlarına havalesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, kabul etmeyenler? 

Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. 9? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Plan ve Bütçe Komisyonu uygundur.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın TAġTAN?  

FATĠH TAġTAN: Uygun. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın SEVĠNÇ? Sayın ġAHĠN? 9. maddenin Plan ve Bütçe Komisyonuna 

gönderilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, kabul etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. 

Madde 10? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Hukuk – Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor – Ġmar ve Bayındırlık – UlaĢım 

Komisyonları uygundur.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın TAġTAN?  

FATĠH TAġTAN: Uygun. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın SEVĠNÇ? Sayın ġAHĠN? 10. maddenin Hukuk – Eğitim, Kültür, Gençlik 

ve Spor – Ġmar ve Bayındırlık – UlaĢım Komisyonlarına gönderilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul 

edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. 11? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu uygundur.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın TAġTAN?  

FATĠH TAġTAN: Adı geçiyor, uygun.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın SEVĠNÇ? Sayın ġAHĠN? 11. maddenin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonuna 

gönderilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. 12? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Ġmar ve Bayındırlık – Kültür ve Turizm – UlaĢım Komisyonları uygundur.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın TAġTAN?  

FATĠH TAġTAN: Uygun. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın SEVĠNÇ? Sayın ġAHĠN? 12. maddenin Ġmar ve Bayındırlık – Kültür ve 

Turizm – UlaĢım Komisyonlarına sevkini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, kabul etmeyenler? 

Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. 13? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Ġmar ve Bayındırlık – UlaĢım Komisyonları. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın TAġTAN?  

FATĠH TAġTAN: Uygun. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın SEVĠNÇ? Sayın ġAHĠN? 13. maddenin Ġmar ve Bayındırlık – UlaĢım 

Komisyonlarına gönderilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul 

edilmiĢtir. 14? Sayın KÖKKILINÇ? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Ġmar ve Bayındırlık – Eğitim, Kültür, Gençlik ve Spor – Hukuk Komisyonları 

uygundur. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın TAġTAN? 

FATĠH TAġTAN: Uygun. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın SEVĠNÇ? Sayın ġAHĠN? 14. maddenin Ġmar ve Bayındırlık – Eğitim, 

Kültür, Gençlik ve Spor – Hukuk Komisyonlarına gönderilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 

kabul etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. Madde 15? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Ġmar ve Bayındırlık – Kültür ve Turizm Komisyonları uygundur. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın TAġTAN? 

FATĠH TAġTAN: Uygun. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın SEVĠNÇ? Sayın ġAHĠN? 15. maddenin Ġmar ve Bayındırlık – Kültür ve 

Turizm Komisyonlarına sevkini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, kabul etmeyenler? Oybirliği ile 

kabul edilmiĢtir. 16? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu uygundur. 

FATĠH TAġTAN: Uygun. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın SEVĠNÇ? Sayın ġAHĠN? 16. maddenin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonuna 

gönderilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. 17? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Ġmar ve Bayındırlık – Kültür ve Turizm Komisyonları uygundur.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın TAġTAN? 

FATĠH TAġTAN: Uygun. 
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MECLĠS BAġKANI: Sayın SEVĠNÇ? Sayın ġAHĠN? 17. maddenin Ġmar ve Bayındırlık – Kültür ve 

Turizm Komisyonlarına gönderilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, kabul etmeyenler? 

Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. 18? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: 18 ve 19 Ġmar ve Bayındırlık – Kültür ve Turizm Komisyonları uygundur.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın TAġTAN? 

FATĠH TAġTAN: Uygun. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın SEVĠNÇ? Sayın ġAHĠN? 18 ve 19. maddelerin                                               

Ġmar ve Bayındırlık – Kültür ve Turizm Komisyonlarına gönderilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul 

edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. 20? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu uygundur. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın TAġTAN? 

FATĠH TAġTAN: Uygun. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın SEVĠNÇ? Sayın ġAHĠN? 20. maddenin Ġmar ve Bayındırlık Komisyonuna 

gönderilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, kabul etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. 21? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: UlaĢım – Esnaf ve Meslek Odaları – Ġmar ve Bayındırlık Komisyonları 

uygundur. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın TAġTAN? 

FATĠH TAġTAN: Uygun. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın SEVĠNÇ? Sayın ġAHĠN? 21. maddenin UlaĢım – Esnaf ve Meslek Odaları 

– Ġmar ve Bayındırlık Komisyonlarına gönderilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? 

Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. 22? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: 22, 23 ve 24. maddeler Ġmar ve Bayındırlık – Çevre ve Sağlık Komisyonları 

uygundur.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın TAġTAN? 

FATĠH TAġTAN: Uygun. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın SEVĠNÇ? Sayın ġAHĠN? 22, 23 ve 24. maddelerin                                   

Ġmar ve Bayındırlık – Çevre ve Sağlık Komisyonlarına gönderilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul 

edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. 25? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: 25 ve 26. maddeler Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu uygundur.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın TAġTAN? 

FATĠH TAġTAN: Uygun. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın SEVĠNÇ? Sayın ġAHĠN? 25 ve 26. maddelerin Ġmar ve Bayındırlık 

Komisyonuna gönderilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, kabul etmeyenler? Oybirliği ile kabul 

edilmiĢtir. 27? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Ġmar ve Bayındırlık – UlaĢım – Kültür ve Turizm Komisyonları uygundur.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın TAġTAN? 

FATĠH TAġTAN: Uygun. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın SEVĠNÇ? Sayın ġAHĠN? 27. maddenin                                                           

Ġmar ve Bayındırlık – UlaĢım – Kültür ve Turizm Komisyonlarına sevkini oylarınıza sunuyorum; kabul 

edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. 28? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Ġmar ve Bayındırlık – UlaĢım Komisyonları uygundur.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın TAġTAN? 

FATĠH TAġTAN: Uygun. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın SEVĠNÇ? Sayın ġAHĠN? 28. maddenin Ġmar ve Bayındırlık – UlaĢım 

Komisyonlarına gönderilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul 

edilmiĢtir. 29? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Ġmar ve Bayındırlık – UlaĢım –  Kültür ve Turizm Komisyonları uygundur.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın TAġTAN? 

FATĠH TAġTAN: Uygun. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın SEVĠNÇ? Sayın ġAHĠN? 29. maddenin                                                           

Ġmar ve Bayındırlık – UlaĢım –   Kültür ve Turizm Komisyonlarına sevkini oylarınıza sunuyorum; kabul 

edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. 30? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Ġmar ve Bayındırlık – UlaĢım –  Hukuk Komisyonları uygundur.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın TAġTAN? 
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FATĠH TAġTAN: Uygun. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın SEVĠNÇ? Sayın ġAHĠN? 30. maddenin                                                       

Ġmar ve Bayındırlık – UlaĢım –   Hukuk Komisyonlarına sevkini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 

etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. 31? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Ġmar ve Bayındırlık – Kültür ve Turizm Komisyonları uygundur.  

MECLĠS BAġKANI: Ġmar ve Bayındırlık – Kültür ve Turizm Komisyonları. Sayın TAġTAN? 

FATĠH TAġTAN: Uygundur. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın ġAHĠN? Sayın SEVĠNÇ? Evet, 31. maddenin                                                 

Ġmar ve Bayındırlık –  Kültür ve Turizm Komisyonlarına gönderilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul 

edenler,  etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. 32? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Ġmar ve Bayındırlık – Esnaf ve Meslek Odaları – Sosyal Hizmetler Komisyonları 

uygundur.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın TAġTAN? 

FATĠH TAġTAN: Uygundur. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın SEVĠNÇ? Sayın ġAHĠN? 32. maddenin Ġmar ve Bayındırlık – Esnaf ve 

Meslek Odaları – Sosyal Hizmetler Komisyonlarına gönderilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 

etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. 33? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Ġmar ve Bayındırlık – Hukuk Komisyonları uygundur.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın TAġTAN? 

FATĠH TAġTAN: Uygundur. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın SEVĠNÇ? Sayın ġAHĠN? Ġlave edeceğiniz bir Ģey var mıydı Sayın 

TAġTAN? 

FATĠH TAġTAN: Uygundur, yok BaĢkan‟ım. 

MECLĠS BAġKANI: Yok, tamam. 33. maddenin Ġmar ve Bayındırlık – Hukuk Komisyonlarına 

gönderilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. Değerli 

Meclis Üyeleri Gündemimizin 4. Maddesine geçiyoruz. 

 

IV. BAġKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN KOMĠSYON RAPORLARININ 

GÖRÜġÜLMESĠ 

MECLĠS BAġKAN: BaĢkanlık Makamınca Gündeme Eklenen Komisyon Raporlarının GörüĢülmesi 

maddesine geldik. Bu maddelerin de madde baĢlıkları Ģeklinde görüĢülüp oylanmasını takdirlerinize 

sunuyorum. Sayın KÖKKILINÇ? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Evet efendim oylansın.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın TAġTAN? 

FATĠH TAġTAN: Oylansın.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın SEVĠNÇ? Sayın ġAHĠN? Evet, 4. maddedeki baĢlıkların, madde baĢlıkları 

Ģeklinde görüĢülüp oylanmasını oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul 

edilmiĢtir. 1? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Sayın BaĢkan‟ım, 1 ve 20. maddeler dâhil hepsinin Komisyonlardan geldiği 

Ģekilde oylanmasını öneriyoruz. Oybirliği ile geçmiĢ Komisyonlardan.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın TAġTAN? 

FATĠH TAġTAN: Sayın BaĢkan‟ım, uygun, ancak 9. maddeyle ilgili olarak Hüsnü Bey bir söz istiyor. 

ÖZGÜR HIZAL: Sayın BaĢkan, bir de bir düzeltme yapılması gerekiyor. 15. maddede Konak 

Belediyesinin kamulaĢtırma bedeli… (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan 

sesler ve sözler.) 
MECLĠS BAġKANI: Değerli Meclis Üyeleri, Grup Sözcümüzü dinleyebilir miyiz? Buyurun. Tekrar 

alalım.  

ÖZGÜR HIZAL: 15. maddede Konak Belediyesinin kamulaĢtırma bedeli olarak belirtilmiĢ ama burada 

BüyükĢehir Belediyesinin diye yazılması gerekiyor. Sehven bir yazım hatası var. Onun düzeltilmesi 

gerekiyor zannedersem.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın Plan ve Bütçe Komisyon BaĢkanımıza söz vermek istiyorum. Sayın YeĢim 

TEKOĞLU. Sayın AK Parti Grup BaĢkan Vekilinin söylediği Ģey…  

YEġĠM TEKOĞLU: BaĢkan‟ım, yazımız varsa alabilir miyim? 

MECLĠS BAġKANI: Komisyon Raporunu mu istiyorsunuz? 
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YEġĠM TEKOĞLU: Evet.  

HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın BaĢkan… 

MECLĠS BAġKANI: Söz vereceğim bir dakika.  

HÜSNÜ BOZTEPE: Yok, yok. Gerek yok, ben aynı Ģeyi düzelteceğim Ģimdi. O kabahat, biz yazdık. Biz 

yazarken oldu o hata bizden… Sıkıntı yok BaĢkan‟ım. 

YEġĠM TEKOĞLU: Tamam BaĢkan‟ım. Bu Ģekilde düzeltilsin.  

MECLĠS BAġKANI: Nasıl düzelteceğimizi söyleyin o Ģekilde…  

YEġĠM TEKOĞLU: BaĢkan‟ım, sehven Konak yazılmıĢtır. Mecliste düzeltilmesini talep ediyoruz. 

BüyükĢehir Belediyesi olarak yazılsın.  

MECLĠS BAġKANI: Yani o cümleyi bir okur musunuz? (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Değerli ArkadaĢlar bir dinleyelim kayıtlara geçecek. 

YEġĠM TEKOĞLU: Ġlgili Dairesince Komisyonumuzca gelen ilgili arazinin Ġzmir BüyükĢehir 

Belediyesinin kamulaĢtırma bedeli üzerinden Maliye Hazinesine devredilmesi için encümence gereğinin 

yapılmasını oybirliği ile kabul etmiĢiz.  

MECLĠS BAġKANI: TeĢekkür ederim. Kayıtlara böyle geçmesini özellikle rica ediyorum. Özgür Bey, 

çok teĢekkür ederim. Buyurun Sayın KÖKKILINÇ.  

NĠLAY KÖKKILINÇ: Sayın BaĢkan‟ım, bir konuda da yine bir açıklama yapmak gerekiyor tutanaklara 

geçmesi yönünden. 7. maddede biliyorsunuz Ġl Jandarma Komutanlığının emrinde Emniyet hizmetlerinde 

görev yapmakta olan personellerin, toplu taĢımadan ücretsiz yararlanması ile ilgili bir önerge vardı. Bu 

önerge için Bakanlığa yazı yazılmıĢtı fakat Bakanlıktan yazı Meclise yetiĢmediği için Komisyon 

Gündemde tutulması noktasında, Meclise yeniden sunulması Ģeklinde bir görüĢ bildirmiĢ. Oybirliğiyle 

geçen konu budur. Bu konu Gündemde tutulacak ama bu Meclis Oturumlarının sonunda mutlaka bu 

konuda karara bağlanacak. Ayrıca AK Partili Meclis Üyemiz de bu konuyu yakından takip edecek. Bunu 

da belirtelim.  

MECLĠS BAġKANI: O zaman Ģöyle yapacağız… Sayın BOZTEPE buyurun. 

HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın BaĢkan, sizin Komisyonlara… Komisyonlara iade… 

MECLĠS BAġKANI: Boyunuzu görebilir miyim? Sayın BOZTEPE endamınızı bir göreyim.  

HÜSNÜ BOZTEPE: Niye? 

MECLĠS BAġKANI: Ayağa kalkın canım yani. Meclise hitap etmiyor musunuz? 

HÜSNÜ BOZTEPE: Pardon… 

MECLĠS BAġKANI: Meclise hitap etmiyor musunuz diyorum.  

HÜSNÜ BOZTEPE: BaĢkan‟ım yani ayakta konuĢma diye bir Ģey yok ama ben kalkarım ayağa. Öyle 

bir Ģey yok yani söyleyeyim. ArkadaĢlar bakın... (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Otur oturduğun yerde. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın BOZTEPE… Allah aĢkına Sayın BOZTEPE…  

HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın BaĢkan‟ım, ilgili maddeyi açın, bakın, ne Türkiye Büyük Millet Meclisinde, 

ne Ġstanbul BüyükĢehir Belediye Meclisinde, ne Ankara‟da, ne Kayseri‟de, ne MaraĢ‟ta, ne Manisa‟da, 

hiçbir yerde ayağa kalkmak yok. Ayağa kalkılır; o yerine göre, adam siyaset yapmak istiyorsa ayağa 

kalkar. ġu an kısa bir konuĢma olduğu için… Ayağa da kalkarım. Ama burada böyle bir kuralın 

olmadığını söylemek istiyorum. Ġsteyen ayakta konuĢur, isteyen oturarak konuĢur Sayın BaĢkan yok öyle 

bir Ģey. Olmayan bir Ģeyi biz burada tartıĢmayalım. Ġlgili yasal gerekçe yok, herhangi bir Ģey yok, Meclis 

Üyesi ayakta konuĢur diye bir Ģey yok, bu hiçbir yerde yok. Ne yasada var, ne hiçbir yerde yok. Artık, 

açın, Ġstanbul‟da bu yaĢanıyor, Ankara‟da yaĢanıyor. Artık günümüz teknolojisinde her yerden canlı yayın 

yapılıyor. Türkiye Büyük Millet Meclisinde yok, hiçbir yerde yok. Olmayan bir Ģeyi biz burada niye 

yapıyoruz Sayın BaĢkan‟ım? Bu… (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler 

ve sözler.)  

MECLĠS BAġKANI: Bir dakika Sayın Meclis Üyeleri, bir dakika.  

HÜSNÜ BOZTEPE: Kimse, hiç kimse kendisine saygı gösterilmesi için ayağa kalkılmasını 

gerektirecek, yok, böyle bir Ģey yok. Ayağa da kalkarım. Ben ayağa da kalkar konuĢurum, oturarak da 

konuĢurum ama biz bunu mecburmuĢ gibi… ArkadaĢlar, bakın ben burada yasalarla ilgili iç tüzüğe göre 

konuĢuyorum. Ben kalkıp da bunu kendi kafamdan uydurmuyorum, böyle bir Ģey yok. Bu 1930‟larda 

vardı, çok eski yıllarda, sonra tamamen kaldırıldı. ġimdi yok artık öyle bir Ģey. Meclis Üyesi yerinde 

konuĢur. Ben buradan kalktığım zaman arkadaĢlar, boyu uzun olanların farklı, kısa olanların daha da 

farklı. Yapmayın bunu, isteyen istediği Ģekilde konuĢur. Bu, ilgili yasada yok Sayın BaĢkan‟ım. 



 16 

MECLĠS BAġKANI: TeĢekkür ederim, teĢekkür ederim.  

 

HÜSNÜ BOZTEPE: Bunu lütfen, Ġzmir BüyükĢehir Meclisi olarak konuĢalım lütfen. ġimdi Sayın 

BaĢkan‟ım… 

MECLĠS BAġKANI: ġimdi oraya geçmeden bir müsaade buyurun, oraya geçmeden müsaade buyurun. 

ġimdi Değerli ArkadaĢlar, yönetmelikte, Meclis Yönetmeliğinde “Meclis Üyesi ayakta konuĢur.” diye bir 

kayda ben de rastlamadım.  

HÜSNÜ BOZTEPE: BaĢkana hitaben konuĢur.  

MECLĠS BAġKANI: Evet, BaĢkan‟a, Mecliste Meclis Üyeleri, konuĢmacılar, hatipler BaĢkana hitap 

ederek konuĢurlar. Fakat yani hepimizin bir hafızası var ve hepimizin bir ortak teamülleri var ve bu 

Mecliste bu teamüller konusunda bir ittifak oluĢtu. Yani ilk toplantımızda bu mevzu konuĢulmuĢtu. Hatta 

hatırlarsanız Sayın Buca Belediye BaĢkanımız yerinde oturarak konuĢma talebinde, yine o Meclisi ben 

yönetiyordum, kendisinden defaatle rica edip ayağa kalkmasını istedim ve kendisi de ayağa kalktı, bu 

teamüle uydu. ġimdi Sayın BOZTEPE, sonuçta bu Mecliste daha uzun yıllar görev yapacağız. Bu teamül 

devam ettiğine göre; “Bu teamülü uygulamayacağım.” diye bireysel bir tavır gösteriyorsanız buna bir Ģey 

demeyeceğim, bunu takdirinize bırakırım ama sonuçta siz de bir parti grubunun üyesisiniz. Dolayısıyla 

eğer bu ittifak devam edecekse, bu Ģekilde bir usul açısından, yeni bir usul yaratmayacaksak… Eğer 

yaratacaksak bunu yine Grup BaĢkan Vekilleriyle oturulur konuĢulur. Bu ayrı bir mevzu ama Ģu anda 

böyle bir tartıĢma yokken, herhangi bir Ģey yokken sizin… Ve Ģimdiye kadar ben gayet iyi biliyorum 

bütün konuĢmalarınızı ayakta yapmıĢ iken, Ģimdi burada bunu yapmıĢ olmanızı anlamıĢ değilim. Eğer 

sizce zor değilse, yani lütfederseniz, ayağa kalkarak konuĢursanız bu teamüllerin gereğini yerine 

getirmiĢ… Yoksa biz size yönetmelikte olmayan bir Ģeyi tabii ki zorla yaptıracak halimiz yok. Evet, Ģimdi 

sizi dinlemek istiyorum buyurun.  

HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın BaĢkan‟ım, biz ne zaman böyle bir karar aldık ben hatırlamıyorum. Ben 

burada hiçbir Meclisi kaçırmadım. Hemen hemen Meclisin baĢladığı saatten en son bitene kadar burada 

bekleyen bir arkadaĢınızım. Bu daha önce de, Aziz Bey zamanında da, daha önce Ahmet PĠRĠġTĠNA 

rahmetli döneminde de, Sayın Yüksel ÇAKMUR döneminde de, Sayın Burhan ÖZFATURA döneminde 

de ben bu Ġzmir‟de yaĢayan birisiyim, Meclislere katılan, takip eden birisiyim. Ben tabii ki ayağa da 

kalkar konuĢurum. Fakat böyle bir Ģeyi, yani “Ayağa kalkın konuĢun.” dendiği zaman, kardeĢim 

zorunluluk yok, bir Ģey, herhangi bir karar da almadık, yani “Kalk bana zorla saygı göster.” gibi bir Ģey 

oluyor bu. Bundan dolayı ben de diyorum ki; arkadaĢlar burada geçenlerde Cumhuriyet Halk Partili 

arkadaĢlar da ayağa kalkmadan konuĢmak istediler. Doğrudur, bırakın nasıl istiyorsa öyle konuĢsun. 

Bence daha sonra Grup BaĢkan Vekilleri konuĢur, anlaĢırız. ġimdi ayağa kalkayım, bakın, Ģimdi ayağa 

kalkayım eğiliyorum, böyle konuĢuyorum. ġimdi ya bunlar ya düzeltilecek, ya bize mikrofon verin... 

ġimdi nasıl yapacağız bu iĢi? 

MECLĠS BAġKANI: Sayın BOZTEPE, Sayın BOZTEPE devam edeceksiniz tamam, dur bir dakika. 

ġunu söyleyeyim; uzatılması için söylemiyorum, boyunuzun uzun olduğunu görüyoruz orada bir sıkıntı 

yok, daha uzunları da var ama. ġimdi geçen Mecliste, geçen Pazartesi günkü Mecliste hatırlıyorum, Sayın 

HIZAL oturarak, o da unuttuğu için konuĢan bir arkadaĢını, ben Ģahit oldum orada oturduğum için, 

uyardı, “Ayağa kalkar mısınız?” dedi. Dolayısıyla burada saygı gösterilmesi gereken aslında, hepimiz bir 

Meclis, bir tüzel kiĢilik… Yönetmelikte yok doğru, yönetmelikte yok ama her Ģey yönetmelikte yazmaz. 

Teamüller denilen bir Ģey vardır. Buyurun Sayın HIZAL. (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Söz vereceğim size, söz vereceğim devam 

edeceksiniz. Buyurun HIZAL. 

ÖZGÜR HIZAL: Sayın BaĢkan, Çok Kıymetli Meclis… (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLĠS BAġKANI: Değerli ArkadaĢlar, dinleyelim hatibi.  

ÖZGÜR HIZAL: Tabii benim çok ciddi bir avantajım var; boyum kısa olduğu için mikrofona rahatlıkla 

ulaĢabiliyorum.  

MECLĠS BAġKANI: Yok canım o kadar da kısa değilsiniz.   

ÖZGÜR HIZAL: ġimdi tabii, bizim burada en önemli Ģeyimiz, Hüsnü Bey‟in de, bütün Meclis Üyesi 

ArkadaĢlarımızın da en önemli hassas davranmamız gereken konu; Ġzmir‟e ve Ġzmir halkına olan 

saygımız. Tabii bunun göstergeleri ayağa kalkmak, oturarak konuĢmak… Bunlar göstergeleri olabilir. 

Bazen arkadaĢlarımız rahatsız olabilir, ayağa kalkamayabilir. Hüsnü Bey‟in bahsetmiĢ olduğu konu 
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muhtemelen bu. Bazen gerçekten uzun boylu arkadaĢlarımız fiziksel olarak sesinin ulaĢmamasından 

dolayı rahatsızlık duyabilir. Benim gibi arkadaĢlar, boy noktasında dezavantajlı arkadaĢlar çok da 

rahatlıkla ayağa kalkıp konuĢabilir. Bu konunun bence çokça uzatılmaması gerektiği kanaatindeyim 

Hüsnü Bey ya da diğer arkadaĢlar noktasında ama burada ne Hüsnü Bey‟in, ne Meclis Üyesi 

ArkadaĢımızın, ne diğer arkadaĢlarımızın Ġzmir‟e, Meclise ve Ġzmirli hemĢehrilerimize bir saygısızlık 

göstergesi içerisinde olduğunu düĢünmüyoruz. Bu tartıĢmayı çok da fazla uzatmanın bir anlamı olmadığı 

kanaatindeyim. Hüsnü Bey ayağa da kalktı. O anlamda saygı göstergesi noktasında sorun yok. Problem 

yok diye düĢünüyorum.  

MECLĠS BAġKANI: Peki, evet buyurun Sayın BOZTEPE. Sayın HIZAL teĢekkür ederim. Buyurun 

Sayın BOZTEPE. 

HÜSNÜ BOZTEPE: ġimdi Sayın BaĢkan‟ım, okuyacağım da, bunu oturarak okuyabilir miyim?  

ArkadaĢlar ben iki partiyi de çok iyi bilen bir kardeĢinizim. Ben 23 sene CHP‟de siyaset yapmıĢ bir 

kardeĢinizim. 12 yıldır AK Parti‟de siyaset yapıyorum. Saygı nedir, sevgi nedir, iki tarafı da iyi bilen 

birisi olarak en iyi bilenlerdenim. Ben hakikaten de oturarak konuĢmayı saygısızlık olarak değil, yani zor 

oluyor arkadaĢ. Bir de ben çok konuĢuyorum, ikide bir ayağa kalkıyoruz. ġimdi ben burada, ġanlıurfa… 

(Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) KonuĢmayanlar 

düĢünsün ne yapayım yani? Beni eski arkadaĢlar tanırlar, ben il kongrelerinde de çok iyi konuĢurdum.  

MECLĠS BAġKANI:  Sizi yenileri de tanıyor merak etmeyin.  

HÜSNÜ BOZTEPE: ġimdi arkadaĢlar, Pazartesi günkü Mecliste Sayın BaĢkanımız, ġanlıurfa ili, 

Akçakale Belediyesine yapılacak yardımdan dolayı “Elinizden gelenin en iyisini yapın.” dedi. Hakikaten 

de teĢekkür ediyoruz. Bizim Akçakale Belediyesine yollayacaklarımız arkadaĢlar: kuru fasulye 1 kilo, Ģey, 

1000 kilo, 1 ton; bulgur 1000 kilo; pirinç 1000 kilo; nohut 1000 kilo; toz Ģeker 1000 kilo, çay 1000 paket; 

1000 kilo; çam balı 1000 kavanoz, 460 kilo, çiçek balı 1000 kavanoz, 460 kilo; zeytin 1000 paket, 1000 

kilo, zeytinyağı 1000 teneke, 2 ton; çocuk montu 200 adet, çocuk bot 300 adet, erkek mont 15 adet, bayan 

kaban 15 adet, eĢofman takımı, eĢofman takımı bayan 15‟er adet, çorap pijama vesaire. Bu… Ayrıyeten 

de 50 adet kırtasiye seti, 99 adet de yine kırtasiye seti depodaymıĢ, bunlar da yollanacak. Oradaki 

kardeĢlerimiz, arkadaĢlarımız güle güle kullansınlar. Dileriz ki bundan sonra daha da fazla yardım 

yaparız. ArkadaĢlarımız söyledi; “ġu an elimizde olanların hepsini de yolluyoruz.” dediler. Burada 

Meclisimiz bilsin anlamında bunu söylüyorum. TeĢekkür ediyoruz.  

MECLĠS BAġKANI:  TeĢekkür ederim sağ olun. ġerif Bey buyurun.  

HÜSNÜ BOZTEPE: Oturabilirim değil mi BaĢkan‟ım?  

MECLĠS BAġKANI: Yok siz cezalısınız, ayakta kalın. Buyurun.  

ġERĠF SÜRÜCÜ: Saygıdeğer Meclis Üyesi ArkadaĢlarım. ġimdi, evet öncelikle birinci konudan girmek 

istiyorum. Birinci konu da ayağa kalkmak ile ilgili. Makama saygıdan bahsetmek istiyorum. Birincisi Ģu; 

Hüsnü Bey evet, geçen dönem de bize gelirdi Meclisi izlemeye. Ġl görevlisi olarak gelirdi ve Ģurada 

otururdu, tüm AK Partili ve Cumhuriyet Halk Partili ArkadaĢlar makama saygıdan herkes kalkar, ayakta 

konuĢmasını yapar ve Meclise saygısını sunar otururdu. ġimdi çok belediye kaybedince teamüller 

değiĢmiyor. Lütfen, bu açıdan bu teamüllere hepimiz uyacağız, sindireceğiz. Demokraside bazı Ģeyleri 

sindireceğiz arkadaĢlar. Makama saygıyı… Ayakta, kalkacağız, konuĢacağız, saygı göstereceğiz ve 

oturacağız arkadaĢlar. Bu anlamıyla Özgür Bey daha öncekileri hiç boĢuna burada… “Daha önce 

böyleydi, daha önce ayakta oturulmuyordu.” yok öyle. Hüsnü Bey gelirdi, Ģurada otururdu. Ġl yöneticisi 

olarak gelirdi buraya. Yani yerel yönetimlerden sorumlu bir il yöneticisi olarak gelirdi, Ģurada otururdu, 

izlerdi.  

MECLĠS BAġKANI: Kaç yılında? 

ġERĠF SÜRÜCÜ: Daha geçen dönem. AK Partili arkadaĢlar da ayağa kalkar, makama saygıdan dolayı 

konuĢur, saygısını sunar, otururdu. Bazı Ģeyleri demokraside içimize sindireceğiz, bu bir. Ġkincisi; 

ġanlıurfa ile ilgili, evet o bölgenin çocuğuyum ben, ben Urfalıyım. O bölgenin mağduriyetini bilirim. 

Suruç‟un, Ceylanpınar‟ın, bütün ilçelerin mağduriyetini biliyorum. Bu anlamıyla ben, herhalde araç 

oyçokluğu ile geçti diye hatırlıyorum, oybirliğiyle geçmedi galiba.  

MECLĠS BAġKANI: Oybirliğiyle geçti arkadaĢlar.  

ġERĠF SÜRÜCÜ: Peki oybirliğiyle geçti. Bu anlamıyla oybirliğiyle geçen... Ben AK Parti ret verdi diye 

hatırlıyorum çünkü. Peki, oybirliğiyle geçti.  

MECLĠS BAġKANI: Hayır, hayır oybirliğiyle geçti.  
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ġERĠF SÜRÜCÜ: Ben bölgenin insanı olarak, ben hepinize BaĢkanlık olmak üzere, tüm Meclis 

Üyelerine Urfa Federasyonu… Ġzmir‟de çünkü bir federasyonumuz var, derneklerimiz var. Dernek 

BaĢkanları, Federasyon BaĢkanları da bu teĢekkürü iletmemi istediler. Bu anlamıyla ben, kendim de ġerif 

SÜRÜCÜ olarak Federasyon BaĢkanının da sizlere selamını getirdim. Canı gönülden teĢekkür ediyorum. 

Tüm, sizlere ve BaĢkanlığa ve Meclis Üyelerine, saygılarımla.  

MECLĠS BAġKANI: Aldık, kabul ettik Urfalı Federasyonların selamlarını da, teĢekkür ederim. Sayın 

HIZAL buyurun. 

ÖZGÜR HIZAL: Sayın BaĢkan, Ģimdi demokrasiyi ve seçmen iradesine saygıyı herhalde arkadaĢtan 

öğrenecek değiliz. Bizim demokrasiye ve seçmen iradesine sonuna kadar saygımız var. Burada usul 

anlamında bir tartıĢma yapıldı ve bu tartıĢmanın sonucunda da bir sonuca varıldı. Dolayısıyla buradan 

çıkıp seçim sonuçlarına bağlamak, demokrasiye bağlamak, seçmen iradesine bağlamak çok doğru bir Ģey 

değil ve kötü niyetli bir anlayıĢ olduğunu düĢünüyoruz. O anlamda bu arkadaĢın sözünü bu anlamda geri 

almasını diliyoruz. Çünkü biz burada bulunan tüm Meclis Üyeleri olarak hem o bulunduğunuz makama, 

hem BüyükĢehir Belediye BaĢkanlığımıza ve BüyükĢehire, hem de Ġzmir‟e ve Ġzmir halkına, 

hemĢehrilerimize sonuna kadar saygı gösteriyoruz. Gerekiyorsa bütün Meclis Heyeti olarak da 

eğilmekten hiçbir Ģekilde gocunmayız. Bu anlamda arkadaĢın sözlerini geri almasını temenni ediyoruz.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın HIZAL teĢekkür ediyorum.  

ġERĠF SÜRÜCÜ: BaĢkan‟ım, sadece düzelteceğim… 

MECLĠS BAġKANI: Bir dakika, bir dakika. Vereceğim bir dakika… ġimdi Değerli ArkadaĢlar, yani… 

(Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Söz vereceğim ġerif 

Bey. Bakın usulü… ArkadaĢlar, usulü hiç kimse bozmasın ama ne olur, söz vereceğim. Özgür Bey… 

Buyurun ġerif Bey.  

ġERĠF SÜRÜCÜ: Sayın BaĢkan, ben ne dediğimi iyi biliyorum. Tutanaklarda ve kayıtlarda da var. Ben 

“Makama saygı.” dedim “Makama.” Ben baĢka bir Ģey demedim ki. Makama, evet burada bir BaĢkanlık 

Makamı var, bu BaĢkanlık Makamına hep beraber… (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 

MECLĠS BAġKANI: ArkadaĢlar bir dakika, ne olur, böyle anlaĢamayız ki. 

ġERĠF SÜRÜCÜ: Ne yapacağız? Makama saygıdan dolayı konuĢmayı yapacağız, saygılarımızı 

sunacağız, oturacağız. Ben bunu söyledim.  Farklı yere çekmenin anlamı yok.  

MECLĠS BAġKANI: Evet, Sayın KÖKKILINÇ? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Sayın BaĢkan‟ım, biz burada Ġzmir BüyükĢehir Belediyesi olarak, tüm Belediye 

Meclisi olarak Ġzmir kentine hizmet ediyoruz zaten ve esasında çok böyle kısır bir döngü içerisinde, bu 

tartıĢma içinde olmamamız lazım. Burada zaten amaç hâsıl oldu. Hüsnü Bey de saygısını gösterdi ayağa 

kalkarak. Bunda da bir kastı olmadığını ifade etti. BaĢkan Vekilleri de ifade etti. Aynı Ģekilde kendi 

Meclis Üyemiz de bu konudaki düĢüncelerini ifade etti. Bence artık bu konudaki tartıĢmaları kapatalım ve 

biz Gündemimizin diğer konularına geçelim. TeĢekkür ediyorum.  

MECLĠS BAġKANI: Evet, teĢekkür ederiz arkadaĢlar bu noktadan sonra, Erhan Bey‟e vereceğim söz. 

ġimdi biraz önce 4. madde ile ilgili sorduğumda Sayın KÖKKILINÇ 1 ila 20 dâhil… 1 dâhil 20 dâhil 

doğru mu anladım?  

NĠLAY KÖKKILINÇ: Evet, efendim. 7‟ye istisna getirdik, bir açıklama yaptık.  

MECLĠS BAġKANI: Tamam. 15‟te bir değiĢiklik oldu, o kayda geçti Özgür Bey‟in uyarısıyla. TeĢekkür 

ederim onun için de. 1 dâhil 20 dâhil Komisyonlardan geldiği Ģeklinde oylanmasını oylarınıza 

sunuyorum; kabul edenler… Özür dilerim burada yanlıĢ anlaĢılmasın diye bir kere daha söylüyorum,     7 

istisna demiĢtik ama istisnanın ne olduğunu söyleyeyim. Bir daha oylamaya sunacağım çünkü. Gündemde 

bırakıyoruz.   

NĠLAY KÖKKILINÇ: Komisyonlarına iade ediyoruz efendim. Bu anlama geliyor. Komisyonlarına iade 

ediyoruz.  

MECLĠS BAġKANI: Komisyona mı iade yoksa gündemde mi bırakıyoruz? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Komisyonlarına iade ediyoruz. Bu Gündemde bırakmak zaten aynı zamanda… 

MECLĠS BAġKANI: Bu Ģekilde geldi zaten değil mi? Bu Ģekilde geldi… 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Evet.  

MECLĠS BAġKANI: Peki, 7? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Ġsterseniz 1 ile 6. maddelerin tümünü Komisyondan geldiği Ģekliyle oylayalım, 

7. maddeyi Komisyonlarına iade edelim, diğer maddeleri de oylayalım.  
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MECLĠS BAġKANI: O zaman Ģöyle yapıyoruz. Sizin teklifiniz, 1 ve 6‟nın Komisyonlardan geldiği 

Ģekliyle oylanmasını teklif ediyorsunuz. 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Evet.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın TAġTAN? 

FATĠH TAġTAN: Uygundur.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın SEVĠNÇ? Sayın ġAHĠN? 1 ve 6. maddeleri Komisyonlardan geldiği 

Ģekliyle oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Kabul edilmiĢtir. 7. madde? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Komisyonlarına iade edelim.  

FATĠH TAġTAN: Ġade edelim.  

MECLĠS BAġKANI: Evet, 7. madde, Komisyonlarına iade ediyoruz. 8? (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Özür dilerim tamam. 7. maddenin Komisyonlarına 

iade edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir.  1 ve 6. 

maddeler de oybirliği ile kabul edildi arkadaĢlar, onu da kayıtlara düĢelim. 8? 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Komisyondan geldiği Ģekliyle oylanacak.  

FATĠH TAġTAN: 8‟den 20 dâhil Sayın BaĢkan‟ım.  

NĠLAY KÖKKILINÇ: Bir düzeltme vardı bir maddede, o düzeltmeyi içerecek Ģekilde Komisyonlardan 

geldiği Ģekliyle oylansın.  

MECLĠS BAġKANI: Hangisinde vardı efendim? 

FATĠH TAġTAN: 15‟te Komisyon BaĢkanı okumuĢtu Sayın BaĢkan‟ım.  

NĠLAY KÖKKILINÇ: 15. madde. 

MECLĠS BAġKANI: Değerli ArkadaĢlar 15‟i düzelttik. Sayın TEKOĞLU, Özgür Bey‟in uyarısı üzerine 

okudu ve düzelttik dolayısıyla orada bir yanlıĢlık yok, o düzeltildi. 

NĠLAY KÖKKILINÇ: Yok.  

MECLĠS BAġKANI: ġimdi 8‟den 20‟ye, 8 dâhil 20 dâhil Komisyonlardan geldiği Ģekliyle oylarınıza 

sunuyorum. Sayın TAġTAN? 

FATĠH TAġTAN: Uygundur. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın SEVĠNÇ? Sayın ġAHĠN? Evet, 8 dâhil, 20 dâhil Komisyonlardan geldiği 

Ģekliyle oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiĢtir. ġimdi nereye 

geldik? Ben kaçırmayayım yani. (SALONDAN: Dilek ve Öneriler.) Esas yere geldik yani. Meclis bu 

sefer hızlı oldu biraz. Bu Sayın BOZTEPE‟nin sayesinde yalnız. Daha da hızlı olacaktık ama… 

(Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.)  

 

V. DĠLEK VE ÖNERĠLER 

MECLĠS BAġKANI: Evet, Değerli ArkadaĢlar, 5. madde, Dilek ve Öneriler maddesindeyiz. Buyurun 

Sayın BOZTEPE. Erhan Bey‟e de söz vereceğim.  

HÜSNÜ BOZTEPE: ġimdi Sayın BaĢkan‟ım, bu en son Pazartesi günkü toplantıda konuĢurken bizim 

Foça Belediye Meclis Üyemiz kalkıp itiraz etmiĢti, “Bundan sonra ayakta mı konuĢacağız, oturarak mı?” 

diye. BüyükĢehir Belediye BaĢkanımız da, Tunç SOYER de “Dilek ve Önerilerde oturarak 

konuĢabilirsiniz.” dediler. Ondan dolayı ben yine de ayağa kalkıp konuĢayım. Sayın BaĢkan‟ım, ilk önce, 

daha önceki Meclislerde de dile getirdim ben. Bu KarĢıyaka, MaviĢehir‟de yapılan opera binası ile ilgili... 

Sayın BaĢkan‟ım… (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) 

MECLĠS BAġKANI: Dinliyorum sizi efendim, buyurun.  

HÜSNÜ BOZTEPE: Meclisi susturur musunuz?   

MECLĠS BAġKANI: ArkadaĢlar lütfen. (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan 

sesler ve sözler.) ġerif Bey lütfen. Değerli ArkadaĢlar, dinliyoruz Sayın hatibi dinliyoruz. Buyurun 

efendim.  

HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın BaĢkan‟ım, daha önce ben yine bunu Mecliste dile getirmiĢtim. Bu 

KarĢıyaka-MaviĢehir‟de yapılan opera binası ile ilgili. Siz de o bölgeye yakın oturuyorsunuz. Lütfen bu 

iĢi çözün. Genel Sekreterimiz burada mı, bilmiyorum. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın Genel Sekreterimiz sizi dinliyor efendim.  

HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın Genel Sekreterimize de söylüyorum, lütfen orayla ilgili sıkı bir kontrol 

yapılması lazım. Çıkan araçların hepsi toz toprak içinde. Her sabah kalktıklarında insanlar araçlarını her 

gün yıkamak zorunda. Bakın, ben bugün tamamen çamurlu gelecektim, olduğu gibi gelecektim arabayla. 

Yine de bir yıkattım getirdim. Lütfen bunu çözelim Sayın Genel Sekreterim. Oradaki araçların hepsi, 
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kamyonlar içeride, çamurlu çıkıyor, tozlu çıkıyor, içeride yıkanmadan çıkıyorlar. Bunu lütfen artık çözün. 

Oradaki insanların hepsi bu konudan muzdarip. Bu konuyla ilgili mahalle muhtarı da yazı yazmıĢ Mayıs 

ayında, hâlâ yapılan bir Ģey yok. Lütfen oradaki müteahhit arkadaĢlarımız gereken önlemi alsın.  

MECLĠS BAġKANI: TeĢekkür ederim. 

HÜSNÜ BOZTEPE: Değerli BaĢkan‟ım… 

MECLĠS BAġKANI: Buyurun. 

HÜSNÜ BOZTEPE: Bugün arkadaĢlar, biliyorsunuz 13 Kasım. 10 Kasım‟da bütün herkes, biz de, diğer 

arkadaĢlarımız da Mustafa Kemal ATATÜRK ile ilgili, yaĢamını kaybetmesinin üzerine gerekli 

konuĢmaları yaptık ama bugün 13 Kasım. 13 Kasım da çok önemli bir gün Mustafa Kemal için, ülkemiz 

için.  

MECLĠS BAġKANI: Buyurun.  

HÜSNÜ BOZTEPE: ĠĢte o meĢhur söz “Geldikleri gibi giderler.” sözü, 13 Kasım 1918‟de söylenmiĢtir. 

Yine 13 Kasım ve 19 Mayıs 1919 arasında hemen hemen yaĢamını Pera Palas‟ta geçirmiĢtir Mustafa 

Kemal ve orada kalmıĢtır, orada takip etmiĢtir Anadolu‟ya gitme sürecini, projelerini orada yapmıĢtır. 

Yine orada… Ġstanbul iĢgal altında o günlerde. Ġstanbul‟daki iĢgal kuvvetlerinin bazı subayları, biri de, 

Mustafa Kemal otururken restoranda devamlı orada karĢılarlar. Bir gün garsonu yollar. Mustafa Kemal‟i 

masasına çağırır ve Mustafa Kemal kalkar der ki… Pardon kalkmaz der ki garsona… (Salondan ses 

kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Bugün kalkma iĢi var ya… Doğru, 

doğru bak… Ġyi, bak ben burada haklı çıktım. 

MECLĠS BAġKANI: Sayın BOZTEPE buyurun, kalktı ve… 

HÜSNÜ BOZTEPE: Kalkmadan garsona der ki; “Onlar buyursun, gelsinler masamıza. Çünkü onlar 

burada misafir. Biz ev sahibiyiz.” Sayın BaĢkan‟ım, bazen hakikaten de konuĢmak için bazı arkadaĢlar 

kalkıyor, “Ver de ben de konuĢayım.” diyor. ArkadaĢlar bakın, makama saygı dediği zaman, o zaman 

birçok Ģey girer. Türkiye Büyük Millet Meclisi var. Ġlgili Ġstanbul BüyükĢehir Belediyesi sizde.  

MECLĠS BAġKANI: Doğru. 

HÜSNÜ BOZTEPE: Ankara Belediyesi sizde. ArkadaĢlar yapmayın bunu. Ben tamamen, yani rahat 

olarak, oturarak bazen rahat konuĢabiliyorum, bazen ayakta konuĢabiliyorum. Bazı arkadaĢlar kalkıp 

ayakta kendilerini göstermek isterler. Ben, kendimi göstermek gibi bir Ģeyim de yok.  

MECLĠS BAġKANI: Bu konuda mutabakata vardık, sorun yok, buyurun. Yani bitti o iĢ. 

HÜSNÜ BOZTEPE: Mutabakata varmadık ama BaĢkan‟ım. Bakın, dedi ki yine arkadaĢ, kalktı, 

“Makama saygı.” Böyle bir Ģey yok. Yani o zaman Cumhuriyet Halk Partisinin bütün milletvekilleri 

Mecliste konuĢurken makama saygısızlık yapıyor. Bütün Türkiye, bütün Cumhuriyet saygısızlık yapıyor o 

zaman.  

MECLĠS BAġKANI: Sayın BOZTEPE, ben Meclisi yöneten kiĢi olarak “Teamül” dedim yani. Olabilir, 

tamam.  

HÜSNÜ BOZTEPE: ArkadaĢlarımız kalktı, yani böyle garip Ģeyler. Yok daha az belediye kaygısı… Ne 

olacak yani?  

MECLĠS BAġKANI: Sadede gelebilir miyiz?  

HÜSNÜ BOZTEPE: Sadet bitti. Bugün 13 Kasım önemli bir gün. 

MECLĠS BAġKANI: Çamurdan bahsettiniz, Ģu çamuru bitirin  yani.  

HÜSNÜ BOZTEPE: Vallahi bekliyoruz BaĢkan‟ım.  2 ay önce ben iĢte söyledim… 

MECLĠS BAġKANI: Sayın Genel Sekreterim sizi dinliyordu.  

HÜSNÜ BOZTEPE: Mayıs ayında muhtarımız, mahalle muhtarı… Ġlgili yazıyı da ben burada okudum 

ama en ufak bir çalıĢma yok. Lütfen BaĢkan‟ım. TeĢekkür ederiz. 

MECLĠS BAġKANI: Tamam. TeĢekkür ederim. Daha sonra vereceğim. Buyurun Erhan Bey. 

ERHAN ÇALIġKAN: Sayın BaĢkan, ġerif ağabey Balçova‟da boĢ zamanlarında… ġerif ağabey  bizim 

ağabeyimizdir. ġerif ağabey boĢ zamanlarında konuĢma dersi, terbiye dersi verir. Biz alıĢkınız, 

Balçova‟da da sürekli bize nasıl davranacağımızı anlatır; “Bacağınızı üst üste atmayın, kalkmayın, 

oturmayın, yemeyin, içmeyin, BaĢkan konuĢuyor, Ģöyle yapmayın.” biz alıĢtık. Meclistekiler 

bilmiyorlardır tabii, Balçovalılar biliyordur onu. (Salondan ses kayıtlarında 

anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan sesler ve sözler.) Ama iĢte Hüsnü, aramızda bir diyalog eksikliği var 

maalesef, uyaramadım. ġerif ağabeyin arkasından da konuĢmuyorum. “Çıkma.” dedim, “Söz hakkı 

doğacak.” dedim ama bilerek kendisi gitti.  

MECLĠS BAġKANI: Doğmasın bence.  
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ERHAN ÇALIġKAN: ġimdi ortada da Ģöyle bir problem var; bizler Meclis Üyesiyiz, sizlere saygılıyız, 

Yönetime de saygılıyız, ama Yönetimin de bizlere gerekli saygıyı göstermesi gerekir. Sizin makam 

odalarınızdaki ya da katlarınızdaki konforu bize de sağlamanız gerekir. Biz o kadarını istemiyoruz ama en 

azından Ģurada iki büklüm konuĢmamamız gerekiyor. Ben Balçova Belediye BaĢkanına teĢekkür 

ediyorum, bu sorunu çözdüler. Aynı masalar, aynı Ģeyler orada da var ve burada kayıt almadığı için, 

düzgün konuĢmadığımız için arkadaĢlar çevirirken pek çok problem yaĢanıyor. Bunu orası da teyit 

edecektir. Biz Ģahit oluyoruz gelip gittiklerinde. KonuĢmaları çözerken, kayda geçirirken iyi kayıt 

olabilmesi için, onların da kolay olabilmesi için bunların yükseltilmesi gerekir. Çok basit bir Ģekilde 

Balçova Belediyesi çözdü. Bunları yükseltti, altına parça koydu, para da harcamadılar ama BüyükĢehir 

Belediyesinin bu iĢi daha kolay çözebileceğini düĢünüyorum, çözüleceğini zannediyorum. 

MECLĠS BAġKANI: TeĢekkür ederim. Haklı bir eleĢtiri, teĢekkür ederim. Aldık, kabul ettik, yani 

önemli bir Ģey söylediniz. Evet, Sevgili KardeĢim.  

AHMET UĞUR BARAN: Sayın BaĢkan‟ım, Değerli Meclis Üyesi ArkadaĢlarım sevgi ve saygılarımı 

sunuyorum. Sayın BaĢkan‟ım, öncelikle Eylül Ayı Meclisimizde vermiĢ olduğumuz bir Önergeyi 

okuyarak konuĢmama baĢlamak istiyorum. DemiĢiz ki; “Sayın Meclis Heyetine; Ġzmir ilimizde 

vatandaĢlarımızın ulaĢımı için çalıĢan belediye otobüslerinin ayrımsız tüm vatandaĢlarımızın kullanması 

gerektiği kanaatindeyiz. Bu bağlamda otobüslerin tüm engel gruplarının kullanımına uygunluğunun 

araĢtırılmasını ve eksiklerinin giderilmesini arz ederiz.” demiĢiz. Sayın BaĢkan‟ım, ardından Eylül Ayı 

içerisinde Engelsiz Ġzmir Komisyonumuzda konuyu çok titizlikle irdeledik. Hatta ESHOT‟tan Hareket 

Daire BaĢkanımızı davet ettik. Kendisi de geldiler. Çözüm yollarını kendisine anlattık. Hatta Engelsiz 

Ġzmir Komisyonumuzla beraber Meclisimize çözümleri de sunduk ve oybirliğiyle de kabul edildiğini 

hatırlıyoruz, oybirliğiyle kabul edildi ve bu bağlamda da öncelikle Ģunu söyleyeyim; Engelsiz Ġzmir 

Komisyonumuzun da kuruluĢ amacına gerçekten çok duyarlı bir Ģekilde hizmet ettiğini ve Komisyon 

Üyesi ArkadaĢlarımla çok baĢarılı bir Ģekilde, uyumlu bir Ģekilde çalıĢtığımızı eklemek istiyorum. Tüm 

Komisyon Üyesi ArkadaĢlarıma tek tek teĢekkür ediyorum. Sayın BaĢkan‟ım, almıĢ olduğumuz 

kararlardan sonra 27 Ekim 2019‟da bir haber geldi haber sitelerine; “Otobüs Duraklarındaki Bilgiler 

Güncelleniyor” baĢlığında ve haberin içeriğinde de “Bisiklet yolları, vapur iskeleleri, aktarma merkezleri, 

bağlantı noktaları da görülebilecek.” Bilgilendirme dokümanları, haritalar sayesinde diyor ki; “BaĢta 

engelliler olmak üzere herkes toplu ulaĢımdan en sağlıklı, kolay Ģekilde yararlanabilecek.” diye bir haber 

çıktı ve bugün bir haber daha çıktı Sayın BaĢkan‟ım, 13 Kasım 2019. Diyor ki: “Ġzmir‟de engellilerin 

otobüs seyahati kolaylaĢacak.” Burada da o gün bizim Komisyonumuzda almıĢ olduğumuz kararların 

aynısı yazılmıĢ. Çözüm yollarımızın hepsinin uygulanacağını da haberde görmüĢ olduk. O yüzden sözü 

alma sebebim de Ģuydu; Engelsiz Ġzmir Komisyonunun kuruluĢunun gerçekten isabetli bir karar olduğunu 

söylemek istedim ve iddia ediyorum Ġzmir BüyükĢehir Belediyesinin en uyumlu çalıĢan 

Komisyonlarından bir tanesiyiz, en çok çalıĢan Komisyonlarından bir tanesiyiz ve tekrardan sizin 

nezdinizde Komisyon Üyesi ArkadaĢlarıma da tek tek teĢekkür ediyorum, hem duyarlılıktan dolayı, hem 

de yapmıĢ oldukları çalıĢmalardan dolayı. ESHOT Genel Müdürümüz de bizim bulmuĢ olduğumuz 

önerileri basına verirken sahiplenmesinden dolayı da ayrıca teĢekkür ediyoruz, kolaylıklar diliyorum. 

Engelsiz Ġzmir Komisyonu olarak da engelli vatandaĢlarımız için çalıĢmaya devam edeceğiz ve 

Ġzmir‟imizi Engelsiz Ġzmir olarak ete, kemiğe bürüyeceğimizin de buradan sözünü vermek istiyorum 

Komisyon olarak. Çok teĢekkür ediyorum, sevgi ve saygılarımı sunuyorum.  

MECLĠS BAġKANI: TeĢekkür ederim Değerli KardeĢim. Ben de sizin Ģahsınızda tüm Komisyon Üyesi 

ArkadaĢlarımı kutluyorum. Gerçekten doğru, iyi, düzgün çalıĢan bir Komisyonumuz olarak faaliyet 

gösterdiğiniz için, diğer tüm Komisyonlarımız gibi. Özellikle bunu da belirtmek istiyorum. Buyurun 

Sayın BATUR. 

ABDÜL BATUR: Değerli BaĢkanım, Değerli Meclis Üyesi ArkadaĢlarım az önce Komisyon 

Raporlarında bizim, Konak Belediyemizin de içinde olduğu altı belediyemizin bütçeleri onaylandı. Dikkat 

çekecek Ģekilde oybirliğiyle geçmiĢ. Ben özellikle teĢekkür için kalktım. Plan ve Bütçe Komisyonu 

BaĢkanımız Sayın YeĢim TEKOĞLU baĢta olmak üzere, Plan ve Bütçe Komisyonunda görev yapan tüm 

Meclis Üyesi arkadaĢlarımıza ve bugün burada, bu oylamada bu bütçelerimizi onaylayan bütün Meclis 

Üyesi ArkadaĢlarıma teĢekkür ediyorum. Ġlçelerimize hayırlı olsun diyorum. TeĢekkür ederim Sayın 

BaĢkan‟ım.   

MECLĠS BAġKANI: Biz de size teĢekkür ederiz, sağ olun. Buyurun, Sayın MISIRLI buyurun. 
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FĠKRET AKTAġ: Sayın BaĢkan‟ım, Sayın Meclis Üyeleri ayın 11‟inde 11 Kasım‟da vefat eden Mümtaz 

SOYSAL Hocamızı, siyasetçi, bilim adamı, her Ģeyden önce kamu malı koruyucusu Kıymetli Hocamızı 

rahmetle anıyorum. Saygılarımla.  

MECLĠS BAġKANI: TeĢekkür ederim, sağ olun. Buyur Hocam.  

BURHAN SUAT ÇAĞLAYAN: Sayın BaĢkan, bu engel konusu… Engel, iki tür engel vardır; Ġnsanın 

vücudundan gelen engel, bir de insanın vücuduna karĢı yaratılan engel. Daha ben Meclisin ilk 

açılıĢındaydı galiba veya ikincisinde Nilay Hanım‟ın çok zorlandığını görünce ben demiĢtim; “Ne olur 

Ģuna bir çözüm bulun, kadıncağız kalkamıyor.” ġimdi aynısını yaĢadık burada. Sadece bu bizim 

yarattığımız engel. Bunu ciddi olarak söylüyorum.  

MECLĠS BAġKANI: Doğru.  

BURHAN SUAT ÇAĞLAYAN: Yani kalkamıyor. Çünkü ikide bir… Hele, ıstırap çekiyor. Bir baĢka Ģey, 

Sayın BaĢkanımız, engelliler randevu istediğinde genelde bana yönlendiriyorlar ve onlarla genelde ben 

görüĢüyorum ve gerçekten de çok, ister ortopedik engelli olsun, ister görme engelli, iĢitme engelli olsun 

bu grupla, bu insanlar gerçekten çok olumlu önerilerle geldiler ve ben bunları genelde rapor haline getirip 

Sayın BaĢkan‟a sunuyorum. Ġçlerinden bir tanesi vardır ki beni hep etkilemiĢtir, her yerde de söylüyorum. 

ġimdi hemen hemen iki üç ayrı engelli grubu geldi. Dernek bunlar genellikle tabii. Geldiğinde Ģunu 

demiĢti; “Ne olur Ģu yollar teslim alınmadan önce…” Hani bir ihale ediyoruz, birileri yapıyor ya da 

kendimiz yapıyoruz. “…teslim alınmadan önce lütfen o yoldan bir ortopedik engelli arabasıyla bir 

geçsin.” Çok basit ve ondan sonra… “Ama geçmekle de kalmasın.” dediler. “6 ay sonra…” Çünkü 

çöküyor, gidiyor.   

MECLĠS BAġKANI: Çöküyor.  

BURHAN SUAT ÇAĞLAYAN: “6 ay sonra bir daha geçsin. O zaman eminiz ki…” dediler, “…çok Ģey 

daha baĢtan halledilecek veya daha sonra kolaylıkla yapılacaktır.” Bu durumu not alınması koĢuluyla size 

sundum. TeĢekkür ederim. 

MECLĠS BAġKANI: Değerli Bürokratlarımız da sizi dinliyorlar, kayıtlara da geçiyor zaten. TeĢekkür 

ederim Sayın Bakanım. Sayın KÖKKILINÇ buyurun.  

NĠLAY KÖKKILINÇ: Ben de Ģunu söylemek isterim; gerçekten baĢından beri bütün Ġhtisas 

Komisyonlarımız çok büyük bir emekle çalıĢıyorlar. Engelsiz Ġzmir Komisyonu da baĢta olmak üzere ama 

Ġmar ve Bayındırlık Komisyonu, Hukuk Komisyonu, Plan ve Bütçe Komisyonu… Gerçekten çalıĢmayan 

Komisyonumuz yok diyebiliriz. Ben bir teĢekkürü de burada belediyemizin ESHOT Genel Müdürlüğüne 

ve Sosyal Hizmetler Dairesi BaĢkanlığına yapmak istiyorum. Onlar hem Meclisi duyuyorlar, hem de 

Ġhtisas Komisyonlarının çalıĢmalarında yol gösterici oluyorlar. Onların yol göstermesi olmasa Ġhtisas 

Komisyonlarımızdaki çalıĢmalar bu kadar sonuç bulmaz. Ben onları da söylemeden geçemeyeceğim. 

Onlara da burada bir kez daha teĢekkür ediyorum.  

MECLĠS BAġKANI: TeĢekkür ederim. (Salondan ses kayıtlarında anlaĢılamayan/ayrıĢtırılamayan 

sesler ve sözler.) Pardon duyamıyorum. Değerli ArkadaĢlar, seyircilerimizin Meclise hitap etmesi veya 

Meclis erkine söz söylemesi mümkün değil. O açıdan bu olmaması gereken bir davranıĢımız. Onu da 

hatırlatmak isterim.  

HÜSNÜ BOZTEPE: BaĢkan‟ım, bir Ģey söyleyeyim mi? 

MECLĠS BAġKANI: Buyurun.  

HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın BaĢkan‟ım, biliyorsunuz, Sayın BaĢkan siz o toplantıda yoktunuz galiba, en 

son toplantıda. BüyükĢehir Belediye BaĢkanımız Sayın Tunç SOYER bize bir görev verdi. 5-6 

arkadaĢımızı görevlendirdi. Bu, onunla ilgili biz Protokolü hazırladık, Protokol hazır. Sayın BaĢkan 

herhalde Cuma günü yine burada olmayacak ama ben Cuma günü, ben size vereyim o Protokolü.  

MECLĠS BAġKANI: Olur, olur.  

HÜSNÜ BOZTEPE: Bu konuyla ilgili bir bakalım. Bir an önce hayata geçirelim. Bu iĢi de bitirmiĢ 

olalım. Çünkü önemli. Çiğli Belediye BaĢkanımız da burada sanırım. Belediye BaĢkanımız da katıldı 

toplantımıza. Biz Çiğli Belediyesinde de bir toplantı yaptık. Ġlgili Komisyon Üyelerimiz de katıldı Sayın 

BaĢkan‟ım. Orada biz bu Protokolü tekrar gözden geçirdik ve hazırladık. Onu ben size Cuma günü ya da 

yarın Komisyonumuz var, yarın da getireyim ben, size vereyim.   

MECLĠS BAġKANI: Yarın da olur.  

HÜSNÜ BOZTEPE: Olur, teĢekkür ederim. Bu konuyu… 

MECLĠS BAġKANI: Hem gelirsiniz, bir ayakta kahve içeriz. 
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HÜSNÜ BOZTEPE: Ama bak benim haklı olduğum çıktı orada. Hocam söyledi burada, Sayın Bakanım 

da söyledi.  

MECLĠS BAġKANI: Peki. Evet Değerli ArkadaĢlar, bugün Meclisimiz aslında önemli bir iĢ yaptı. 

Bornova, Konak, Çiğli, KemalpaĢa, Balçova ve Narlıdere ilçelerimizin Bütçelerini, 2020 yılı Bütçelerini 

onayladı, kabul etti. Dolayısıyla Meclisimize, ben Meclisi yöneten 1. BaĢkan Vekili olarak teĢekkür 

ediyorum sizlere. Tüm Parti Gruplarına, tüm Meclis Üyelerine tek tek. Ġlçelerimiz bu Bütçeleriyle 

Ġzmirliye, kendi ilçelerindeki vatandaĢlarına hizmet edeceklerdir. Hayırlı, uğurlu olsun.  

 

VI. TOPLANTIYA KATILAMAYAN MECLĠS ÜYELERĠNĠN MAZERETLERĠNĠN 

GÖRÜġÜLMESĠ 

MECLĠS BAġKANI: ġimdi, Toplantıya Katılamayan Meclis Üyelerinin Mazeretlerinin GörüĢülmesi 

maddesine geçiyorum. Toplantıya Katılamayan Meclis Üyelerimizin Mazeretlerinin kabul edilmesini 

oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Mazeretler oybirliğiyle kabul edilmiĢtir. 

  

VVII. ÜÇÜNCÜ BĠRLEġĠMĠN GÜN VE SAATĠNĠN TESPĠTĠ VE KAPANIġ 

MECLĠS BAġKANI: Değerli ArkadaĢlar, 3. BirleĢimimiz 15 Kasım 2019 Cuma günü, saat: 18:00‟de, 

yine Meclis Toplantı Salonumuzda yapılacaktır. TeĢekkür ediyorum ve oturumu kapatıyorum. Sağ olun. 
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